
عيادت ده نمكى  از «داريوش اسدزاده»
داريوش اســدزاده بازيگر پيشكســوت 
ســينما، تئاتــر و تلويزيــون از چند 
روز پيــش بــه علت ضعف جســمانى 
در بيمارســتان بســترى شــده است. 
تصاويرى  انتشار  با  ده نمكى»  «مسعود 
از حضورش در بيمارســتان و عيادت 
بازيگر پيشكســوت كشــورمان در  از 
اينستاگرام نوشت: «براى شــفا و سلامتى آقاى داريوش اسدزاده بازيگر 
باسابقه تئاتر و ســينما و به نوعى تاريخدان و شاهد تاريخى وقايع مهم 
كشــور دعا كنيد. البته اين عكس ها رو خانواده محترم آقاى اســدزاده 

گرفتند و فرستادند».

مبارزه از طريق بستنى خوردن!
روز گذشــته خبــرى به نقــل از مينو 
اصلانى، رئيس بســيج زنان كشور مبنى 
بر ممنوعيت خوردن بستنى توسط بانوان 
در شــهر، در فضاى مجازى منتشر شد! 
هرچند مينــو اصلانى بلافاصله اين خبر 
را تكذيــب كرد، اما اين شــايعه به طور 
گسترده در فضاى مجازى منتشر شده و 
براى مدتى سوژه اصلى توييتر فارسى شد. يكى از كاربران درباره اين شايعه 
نوشــته اســت: «كارى با چرند بودن، بى منبعى و دروغ بودن اين ماجراى 
ممنوعيت بســتنى خوردن بانوان ندارم، ولى از اين مى ترســم كه الان يكى 
بستنى بگيره دستش تو خيابون بخوره، فيلمشو بفرسته برا مسيح علينژاد و 

احساس كنه داره مبارزه مى كنه!»

بدون تشريفات و سروصدا
يكى از كاربران فضاى مجازى با انتشــار 
تصويرى از حضور بدون تشريفات آيت االله 
رئيســى، رئيس قوه قضائيه در حرم امام 
رضا(ع) در صفحه توييترش نوشت: «اين 
عكس براى جمعه اى اســت كه گذشت. 
سيدابراهيم رئيســى چهار ماه است كه 
رئيس قوه قضائيه شده، اما هر ماه حداقل 
يك بار براى زيارت به مشــهد مشرف مى شود، بدون تشريفات و سر و صدا. 
داخل حرم هم به بهانه  دعا و نماز و زيارت، از شنيدن حرف مردم خوددارى 

نمى كند».

مقاومت و مذاكره
كاربــران فضاى مجازى همزمــان با فرا 
رسيدن ســالروز امضاى برجام، هشتگ 
#سالگرد_برجام را در توييتر داغ كردند. 
در ادامه نمونه هايى از پيام هاى منتشــر 
شده توســط كاربران را مى خوانيد: « اگه 
ميخوايــد فــرق مقاومــت و مذاكره رو 
خوب متوجه بشيد نگاه كنيد به سالگرد 
آزادسازى خرمشهر (كه هر ساله جشنشو مى گيريم و حس غرور مى كنيم) 
و  #سالگرد_برجام (كه ديگه از اون بزن برقص ها هيچ خبرى نيست)... قبل 
از برجام، قيمت دلار 3500 تومان بود، تورم 10درصد و نرخ بيكارى نزديك 
12درصد، ولى امروز كه چهار ســال از برجام مى گذرد و ايران توان هسته اى 

خودش را تقريباً از بين برده، تمام شاخص هاى اقتصادى بدتر شده...».

 مجيد تربت زاده  وقتى از كلاهبردارى، گول زدن و 
گول خوردن حرف مى زنيم، ذهنتان فقط نرود سمت 
كلاهبرداران و شــيادهايى كه اينجا و آنجا، بخصوص 
در فضاى مجازى تلاش دارند به روش و شــيو ه اى نو و 
امروزى محتويات حساب يا جيب شما را خالى كنند. در 
ميان انبوه روش هاى گول زدن و كلاهبرداران امروزى 
كه درباره آن ها شنيده يا خوانده ايد و حتى صابونشان 
به رختتان خورده است، عده اى هم هستند كه ابداً به 
جيب و حساب بانكى تان چشم ندوخته اند! در روزگارى 
كه حيات و ممات من و شما، انگار دارد گره مى خورد به 
اينترنت و فضاى مجازى و زندگى مان دچار ديجيتاليسم 
و هويت الكترونيكى شده است، كلاهبردارانى هستند 
كه تلاش مى كنند بيشتر و پيش از اينكه كسى كلاهِ 
حساب بانكى مان را بردارد، خودشان، كلاهِ اعتقادات ما 
را بردارند و اگر دستشان برسد، دين و ايمانمان را هم 

به يغما ببرند.

 مهندس مدعى
در نگاه نخست ممكن است حس كنيد فرقه «يمانى» 
و طرفدارانــش چه دخلــى به ما، فضــاى مجازى و 
كلاهبردارى هاى اعتقادى دارند؟ آن هم دار و دسته اى 
كه بررسى اسناد نشان مى دهد سال ها پيش در كشور 
عراق پايه گذارى شده و طبيعتاً بايد سروكارش با مردم 
همان كشــور باشد و اگر قرار به كلاهبردارى اعتقادى 
اســت، در زادگاهش به اين كار مشــغول شود. يعنى 
تشكيلاتى كه امروزه ســرو كله اش در ايران و كانال ها 
و سايت هاى مورد استفاده ايرانى ها پيدا شده، ساخته 
«احمداسماعيل گاطع» اســت كه 47 سال پيش در 
يكى از روســتاهاى اســتان «بصره» به دنيا آمده، در 
دانشكده مهندسى درس خوانده و سال 1378 اول براى 
خودش مهندس شده و بعد هم گويا مدتى را به حوزه 
علميه شهيد صدر رفته و كمى بعد از آنجا اخراج شده 
است.  عراقى  ها چند سالى است كه مداركى از همكارى 
او با سازمان استخبارات دوران صدام نيز پيدا كرد ه اند. 
فعاليت هاى «احمداســماعيل» در آن سال ها فقط به 
عراق خلاصه شده و سعى دارد با استفاده از اعتقادات 
و مســائل مورد علاقه شــيعيان عراقى و ارادتى كه به 
امــام زمان(عج) دارند، از اين نمد براى خودش كلاهى 

دست و پا كند.

 خيمه شب بازى
علاقه به امام زمان(عج) و بعد هم رخداد ظهور ايشان، 
البتــه فقط به شــيعيان يك منطقه جهــان محدود 
نمى شــود. احمداســماعيل و آن هايى كه پشت پرده 
 نخ  هاى خيمه شب بازى فرقه يمانى را به دست دارند 
اين را مى دانند و قرار است در  برنامه هاى بلندمدتشان، 
نام رئيس فرقه را به «احمدالحسن» تغيير دهند، او را 
اول وصى و بعد فرزند امــام زمان(عج) معرفى كنند، 
قيام آخرالزمانــى راه بيندازند، اعلام كنند ظهور واقع 
شــده و حتى اگر شد «احمدالحسن» را به امامت هم 
برســانند تا در صورت لزوم براى به جان هم انداختن 
شيعه و سنى از او در ايران و كشورهاى ديگر هم بهره 
بگيرند. وقتى اساس اين ماجرا همان سياست كهنه و 
قديمى اما كارآمد «تفرقه بينداز و حكومت كن» است، 
پس شك نكنيد كه نخ ها و سرنخ هايش هم جايى در 
پشــت پرده سياست، به انگليسى ها و بعد هم شريك 
و رئيس استراتژيكشان يعنى آمريكا خواهد رسيد. در 

راســتاى همين هايى كه گفتيم، فرقه تازه تأسيس در 
دوران صدام حسين، مدعى مى شود كه رهبرش همان 
«يمانى» معروف و كسى است كه قيامش از نشا نه هاى 
قطعى ظهور امام زمان(عج) است. البته احمداسماعيل 
بى مقدمه چينى هم كار نمى كند، بلكه مدت ها با كمك 
به فقرا و برداشتن تريپ تقوا و پرهيزگارى، براى خودش 
پايــگاه و محبوبيت اجتماعى دســت و پا مى كند، در 
همين زمان هم از دانشگاه بصره فوق ليسانس عمران 
مى گيرد تا با مدرك مهندســى به حوزه علميه برود! 
البته طرفداران امروز ى اش معتقدند رهبر فرقه شــان، 
علم خدايى دارد و حتى يك روز به حوزه و دانشــگاه 

نرفته است.

 جاء المهدى!
ســروكله او و طرفدارانش فقط در فضاى مجازى ايران 
پيدا نشده است. «احمدالحسنى» ها از سال ها پيش و 
قبل از سقوط صدام حسين، مأموريت پيدا كرد ه اند به جز 
تفرقه افكنى ميان شيعه و سنى در عراق، شيعيان ايران و 
كشورهاى ديگر را هم دچار شك و شبهه و چند دستگى 
كننــد. تغييراتى هم كه از آن ســال ها تا امروز، رئيس 
اين فرقه و طرفدارانش بروز داده اند تا رهبرشان از يك 
روحانى ســاده كه مثلاً امام زمان(عج) را خواب ديده، 
تبديل به واسطه ارتباط با امام زمان(عج)، باب، امامزاده و 
در نهايت چه بسا امام شود، در راستاى همين مأموريت 
اســت. بيعت گيرى اين فرقه پس از سقوط صدام و با 
عمليات روانى زيادى شروع شد. در صف  هاى نمازجمعه 
شهرهاى عراق با شــعار «جاء المهدى، جاء المهدى» 
جلب توجه كردند، معروف شدند و شهرتشان در همه 
جا پيچيد. مدتى بعد هم سروكله شان در ايران پيدا شد 
و چون هنوز فضاى مجازى در كار نبود به شلوغ كارى 
در نمازجمعه شهرهاى اهواز، قم، كرج، مشهد مشغول 
شــدند تا كم كم نوبت به راه انداختن شبكه ماهواره اى 
و ســايت  هاى اينترنتى برسد. برخى از عوامل اين فرقه 
همين چند سال پيش از مسجد جمكران راهپيمايى راه 
انداختند و بسرعت هم دستگير شدند. فعاليت هايشان 
در حوزه فضاى مجازى اما شدت گرفت و رهبرشان نيز 
با سفر به كشورهاى حوزه خليج فارس، همچنان براى 

خودش آزاد مى چرخد!

 مدعى فيس بوكى
حتى اگر خيلى كم اهل مطالعه و تاريخ خواندن باشيد 
و با روال و مراحل كار فر قه اى مانند بهائيت و ريشه هاى 
پيدايش «باب» و بابى گرى در ايران مختصراً آشنا باشيد، 
خيلى زود متوجه شــباهت ميان مراحل شكل گيرى 
فرقه يمانى و بابى گرى مى شويد. اين شباهت را حتى 
مى توانيد در نشــان ها و به اصطلاح نمادهايى كه اين 
فرقه براى خود انتخاب كرد ه اند مشاهده كنيد كه نقش 
ستاره داوود در فرقه يمانى، درست مشابه اذكار مقدس 
على محمد شيرازى (پايه گذار بابيت) نوشته  شده درون 

ستاره داوود است!
به جز ابراز ارادت افراطى به امام زمان(عج)، نخســتين 
شعار و برنامه «يمانى» ها حمله همه جانبه به حوزه هاى 
علميه، مراجع و رهبران مذهبى تشيع بود. اين هجوم 
و حمله با رونق گرفتن فضاى مجازى و پيام رسا ن هاى 
مختلف، پررنگ تر هم شد تا جايى كه «احمدالحسن» 
مدتى بعد به دليل استفاده زياد از اين بستر، به «مدعى 

فيس بوكى» معروف شد. 

يمانى  ها البته از راه انداختن تشكيلات نظامى هم غافل 
نبودند و حتى كار را تا قيام مسلحانه در شهر نجف با 
وعده كشتار همه علما و مجتهدان پيش بردند و يكى 
از فرماندهان نظامى شان وعده داد تا بريدن سر آيت االله 
سيســتانى و تقديم آن به امام زمان(عج) آرام نخواهد 

گرفت!

پول هاى اماراتى
نفــوذ و حضــور يمانى ها كه بيشــتر مخفيانــه و با 
پوشش هاى فرهنگى و هنرى و با پول هايى كه به قول 
خودشان از كشورهايى مثل امارات مى رسد، به قدرى 
در عرصه رسانه گسترش پيدا كرده است كه چند سال 
پيش مســتندى به نام «ظهور» را كه «احمد هاشم» 
ســاخته، خيلى از شبكه هاى تلويزيونى منطقه پخش 
مى كنند و مدتى بعد متوجه مى شوند اين فرد از جمله 
طرفداران و افراد فرقه يمانى اســت ! اين را مثال زديم 
تا يادمان باشــد قرار نيست در پست ها و استور ى  هاى 
احتمالى كه ممكن است در فضاى مجازى و رسانه اى 
با آن روبه رو شويد، حتماً همان اولِ كار، نماد يمانى و 
شعارهاى فرقه اى جلوى چشم شما ظاهر  شود. روش 
تبليغى اين فرقه جورى اســت كه ابتدا با شــعارها و 
 شــبهه هاى جذاب و متأثركننده، ســراغ اعتقادات و 
باورهاى امام زمانى شما مى روند و خيلى طول مى كشد 
تا متوجه شويد با آموزه هاى فرقه اى خاص سروكار پيدا 
كرد ه ايد. البته مدعى نيستيم در ايران به همان شدتى 
كه در عراق اتفاق افتاده، عده زيادى به اين فرقه پيوسته 
و ســنگش را به سينه مى زنند، اما حواسمان باشد كه 
حين فعاليت در فضاى مجازى، با انبوهى از محتواهايى 
رو به رو هستيم كه ممكن است ساخته و پرداخته پيروان 

ايرانى اين فرقه باشد.

  از كازرون تا بصره
ماجراى امام جمعه كازرون را كه يادتان هســت، اين 
را هم يادتان هســت كه برخى خبرگزار ى ها نوشتند 
قاتل، هنگام قتل لباس تعزيه به تن داشــته است، آن 
روزها لابه لاى شــوخى و جدى ها، تأسف ها، تسليت ها 
و حيرتى كه در فضاى مجازى رد و بدل مى شد، كمتر 
كســى توجه كرد كه شايد قاتل از پيروان فرقه يمانى 
بوده و تحت تأثير آموزه هاى اين فرقه دســت به قتل 
زده اســت. همين ديروز يكى از خبرگزار ى ها با اشاره 
به اين موضــوع، اطلاعات ديگرى را هم رونمايى كرد: 
«پيــروان اين فرد خود را انصار امام مهدى مى نامند و 
فعاليتشان را با اســتفاده از فضاى مجازى و اينترنت، 
ساخت برنامه هاى تبليغاتى، فيلم مستند، چاپ كتاب 
و جــزوات، تبليغ چهره به چهــره در محافل عمومى 
از جملــه مدارس، خيابان و دانشــگاه ها، شــركت در 
نمايشگاه هاى كتاب و... انجام مى دهند». اين را هم به 
عنوان آخرين نكته بگوييم كه متوجه باشيد يمانى  ها 
و پديد آورندگانشــان، خيلى جدى پيكان تلاش ها و 
حمله هايشــان را رو به ايران گر فته اند و اميد دارند به 
خيلى از اهدافى كه از  راه هاى ديگر نرســيده اند، از اين 
راه برسند. كارشناسان مى گويند مسئله حضور عراقى ها 
در مشهد و آبادان، اختلاف افكنى قومى و نژادى ميان 
ايرانى هــا و عراقى هــا، ماجراى ســال پيش حمله به 
كنســولگرى ايران و بروز ناآرامى ها در بصره و... هم از 
جمله جرياناتى است كه يمانى ها گرداننده و آتش بيار 

معركه اش هستند.

ميخ ها و چكش ها
رقيه توسلى: نهُ صبح: زير نم نم باران مدام تغيير ژست مى دهند... يكى شان كه 

مونوپاد دستش گرفته، دستور مى دهد آن سه دختر ديگر چه بكنند، چه نكنند. 
15-14 ساله به نظر مى رسند با دنيايى عجيب كه در آن سيگار و ناسزا هم پيدا 
مى شــود. كسى توى ايستگاه نيست جز من و اين همشهرى هاى كوچك. معلوم 
اســت از آن اينستابازهاى قهارند. از لايوها و لايك هايى كه به هم اعلام مى كنند، 

دستم مى آيد.
نهُ و ربع: اتوبوس شلوغ نيست. خانوم رديف كنارى مى گويد: صاحبخانه يك هفته 
است پايش را كرده توى يك كفش كه يا بلند مى شويد يا اجاره را دو برابر مى كنيد. 
بنده خدا خبر ندارد چاقو زير گلوى كارمند بى نوايى گذاشته كه آه در بساط ندارد!

نهُ و بيست و پنج دقيقه: گوشى ام زنگ مى خورد. از بانك است. برمى دارم. پشت 
خط، مسئول اعتبارات توضيح مى دهد كه بايد يك ضامن به پرونده ام اضافه كنم 
بلكه وامم بيفتد روى غلتك! رئيس شعبه براى 10 ميليون تومان انگار تمام ميخ 
و چكش هايش را آورده وســط. نمى دانم شايد به شماره صاحبان وام هاى كلان، 

روزهاى آفتابى زنگ بزنند.
دوازده و چهل دقيقه: آفرينش پيام مى دهد كه برادرخان را برده اند بيمارستان. 
آن هم بيمارستان قلب. مى زنم از اداره بيرون. توى آسانسور دخترك پنج ساله اى 
دارد با خودش شعر مى خواند: مورچه پا شكسته / راه نمى ره، نشسته / نمى تونه كار 

كنه / دونه ها رو بار كنه / تو لونه انبار كنه.
درگوشــى: بعضى روزها را نبايد زيادى جدى گرفت. به تار عنكبوت مى مانند. 
قصدشان دربند كشيدن است. مگرنه اينكه او خودش گفته «من شما را محافظت 

مى كنم». انبياء / 42
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ورزش
شجاعيان در گفت و گو با قدس:

با خريدهاى جديد استقلال 
رفيق و رقيبم

با رفتن فدرر 38 ساله، نادال 33 ساله و جوكوويچ 32 ساله

جهان تنيس بى ستاره مى شود

كارگردان ها مى گويند تا اكران ثابت نباشد، در بر همين پاشنه مى چرخد

«هنر و تجربه» در حد تابلو اعلانات!

سخن چينى ديجيتالى! 
سخن چينى از گناهان زبان است. پيام رسان ها انگار اين روزها به كمك سخن چين ها 
آمده اند! حرفى با ذكر منبع بلافاصله پس از انتشــار در مجراهاى مختلف جريان 
مى گيرد. زمانى در يكى از گروه ها درخصوص نظر فيلمســازى درباره فيلمســاز 
ديگر بحث مى كرديم، طبيعى اســت كه هر حرفى را بشنويم درباره آن فكر و با 
دوستانمان بحث كنيم. اين فكر كردن و بحث كردن البته حرف آخر ما نيست و ما 
هنوز در حال بررسى موضوع هستيم. اگر فضا و ارتباطات مجازى نبود بحث ما با 
جمعى از دوستانمان درباره چنين موضوعى هيچ ظرفيت تفرقه افكنى نداشت. ولى 
پيام رسان ها گاه ما را دچار توهم هايى مى كنند. مثلاً يك گروه مجازى، توهم يك 
جمع خصوصى را ايجاد مى كند در حالى كه بســيارى از حر ف  هاى ما بلافاصله با 
يك «فوروارد» به دست ديگرى و يا حتى همان كسى مى رسد كه داريم درباره او 
حرف مى زنيم. تا پيش از فضاى مجازى حرف ما در جمع خصوصى طرح مى شد 
و با برخوردار شدن از مشورت ديگران، پخته مى شد و بعد به طرف مى رسيد، ولى 
امروز نخستين انديشه ما درباره هر كسى بلافاصله به خود او مى رسد. اين ظرفيت 
تازه كه رسانه هاى جديد مجازى ايجاد كرده اند، بسيار قابل بررسى است. من تازه 
داشتم درباره موضوعى حرف مى زدم كه ديدم خود آن آدمى كه موضوع حرف ما 
بود به گروه اضافه شد! به عنوان مدير گروه آن بنده خدا و اضافه كننده اش را حذف 
كردم، اما پس از آن ديگر هيچ وقت گروه مجازى را يك گروه خصوصى تصور نكردم. 
جالب است كه برخى نرم افزارها كه بيشتر در كشورهاى اروپايى مورد استفاده اند 
در نقل قول و فوروارد، مشخصات تماسِ گوينده حرف را حذف مى كنند. اما برخى 
از اين نرم افزارها انگار با دقت براى سخن چينى و ايجاد بحران هاى روانى طراحى 
شــده اند. جامعه هدف اين نرم افزارها هم فقط برخى كشورهاى جهان است كه با 
بلوك قدرت جهانى مخاصمه دارند؛ بنابراين مشخص است كه اين همه امكانات 

بى دليل در دسترس ما قرار نگرفته اند و هدف از اين بازى مشخص است.
از منظرهاى مختلف مى توان پديده پيام رســان ها را بررســى كرد كه شوربختانه 
توجه عميق به اين پديده از منظر معرفت بومى، خيلى مغفول اســت. وقتى پس 
از مدت ها تصميم مى گيريم يك پيام رسان را از صحنه خارج كنيم، پيام رسانى با 
نهايت مشابهت به آن پيام رسان گزينه ما براى جايگزينى است كه همين موضوع 
نشــان مى دهد ما اصلاً نگاه دقيقى نداريم، چون هر امكانى در يك نرم افزار بنا بر 
يك ايده ايجاد شده است. خنده دار است اما بايد گفت اگر ما چيزى شبيه تفنگ 
بسازيم كه دقيقاً شبيه به آن شليك مى كند حداكثر موفقيت ما اين است كه يك 

تفنگ ديگر ساخته ايم.

مدعى فيس بوكى «ظهور»  را بشناسيد 

سرنخ ها دست كيست؟

طارمى براى بار سوم 
پرسپوليس را دور زد

پرسپوليســى ها كه به فكر جذب مهــدى طارمى افتاده 
بودند براى بار ســوم هم توســط اين بازيكن دور 
خوردنــد. مهدى طارمى به واســطه اتفاقاتى كه 
براى پرســپوليس رقم زد و محروميت هايى 
كه به اين باشگاه در فصول اخير تحميل 
كرد زير فشــار ســنگين منتقدان و 
بعضى هواداران قــرار دارد اما ايرج 
عــرب براى آرام نگه داشــتن فضا 
و كاهــش محســوس انتقادهاى 
پرســپوليس  ناراضى  هــواداران 
منتظــر اين بود طارمى را دوباره 
به عضويت پرسپوليس در بياورد 
تا شــايد با حضــور وى و اميرى 
را  وارده  انتقادهــاى  از  قــدرى 

مديريت كند.
با اين وجود حالا شــنيده مى شود بعد از 
امروز و فردا كردن هاى مهدى طارمى صبر 
آقاى مديرعامل و كالدرون هم تمام شــده 
و آن ها بــه طارمى پيغــام دادند اگر قصد 
پيوستن به پرسپوليس را ندارد اين مسئله 

را به صورت ...

بالاتر از خبر

روزمره نگارى

 روزنوشته هاى على محمد مؤدب

كليدها

1863 ميليارد تومان ناقابل!
حتى اگر از آن هايى هستيد كه فرصت 
تلويزيون نگاه كــردن را ندارند، باز هم 
احتمــالاً روزى چندبار هنــگام عبور 
از جلــوى تلويزيون تبليغاتِ شــركت 
«عاليس» به چشــمتان خورده است. 
همين افراط در تبليغات هم باعث شده 

شاخك هاى رسانه ها نسبت به يك شركت و تبليغاتش حساس شود و شايعه اى 
در اين فضا ايجاد شود مبنى بر اينكه «صداوسيما» سهام عاليس را خريده است. 
البته اين خوشبينا نه ترين شايعه اى است كه نقل فضاى مجازى و رسانه اى شده 
اســت. شــايعه ديگرى هم وجود دارد كه مدعى است صداوسيما با اين شركت 
قرارداد مشــاركت امضا كرده و در ازاى دريافت درصدِ فروش، براى اين شــركت 
تبليغ مى كند! اينكه چرا  رسانه ها در ميان اين همه تبليغِ اعصاب خردكنِ ديگر، 
گير داده اند به عاليس، برمى گردد به افزايش چندبرابرى تبليغات اين شركت در 
صداوســيما. اگر از نرخ هاى نجومىِ تبليغ در هنگام پخش برنامه هاى پرمخاطب 
بگذريم، ميانگين نرخِ صداوسيما براى تبليغ در تلويزيون، تقريباً 9 ميليون تومان به 
ازاى هر ثانيه است. براساس حسابِ سر انگشتى اى كه «فرهيختگان» انجام داده، 
با در نظر گرفتن تبليغات عاليس در  شبكه هاى يك، دو، سه، چهار، پنج و نسيم، 
اين شركت روزانه 115 دقيقه در صداوسيما تبليغ مى كند. البته تبليغات راديو و 
ساير شبكه ها محاسبه نشده است. اين 115 دقيقه تبليغ بايد روزانه 62 ميليارد 
و 100 ميليون تومان روى دســت يك شركت خرج بگذارد؛ يعنى ماهى 1863 
ميليارد تومان! حالا اگر براساس گفته يكى از اعضاى شوراى نظارت بر صداوسيما 
در مجلس، شايعات مجازى و رسانه اى دروغ باشند، بايد كلاهمان را بيندازيم هوا 
كه در اين اوضاع بلبشوى اقتصادى كه توليدكننده ها يكى پس از ديگرى ورشكست 
مى شــوند، توليدكننده اى با درآمد فوق نجومى در كشورمان وجود دارد كه فقط 

براى تبليغات تلويز يونى اش، روزى 62 ميليارد تومان هزينه مى كند!
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مارک دویل/ مترجم: امیرمحمد سلطان پور: دیشب 
در حالی دیدار فینال رقابت های تنیس ویمبلدون 2019 
بین راجر فدرر و نواک جوکوویچ برگزار شد که برای درک 
بهتر شرایط در خطر این رشته ورزشی، بهتر است مثالی 

در خصوص یکی از معدود جوانان آینده دار در آن بزنیم.
بعد از اینکــه در رقابت های تنیس ویمبلدون در ســال 
2014 نیک کریوس 19 ســاله موفق شــد رافائل نادال 
را شکســت دهد، به نظر می آمد که رشته تنیس شاهد 
ظهور ستاره ای جدید است. این دو همین هفته گذشته 
دوباره در رقابت های ویمبلدون به مصاف یکدیگر رفتند 
که نادال 33 ساله در چهار سِت بر حریف خود چیره شد 
اما این دیدار از آن دیدارهای پر حاشیه بود! در یک صحنه 
حتی کریوس به عمد تلاش کرد تا توپ را به بدن ستاره 
اسپانیایی بکوبد اما با همه این ها نباید فراموش کنیم که 

رقابتی با کیفیت بالا را به تماشا نشستیم.
بوریس بکِِر تنیسور اسطوره ای و کارشناس کنونی این 
ورزش بعد از این بازی گفت: »من دوست دارم که »نیک« 
از اتفاقات این بازی درس بگیرد. او یک تنیسور عالی است 
و ما به او در این ورزش نیاز داریم. ما حتی به او بیشتر نیاز 
خواهیم داشت زمانی که سه بزرگ این رشته از میادین 

کناره گیری کنند.«

بزرگ ترین کابوس تنیس
صحبت های بکر ترس بزرگ کنونی جامعه تنیس است. 
زمانی که نادال، فدرر )که ماه آینده 38 ساله می شود( و 
جوکوویچ 32 ساله، که قهرمانی هر 10 »گِرَند اسِلمَ« قبلی 
و در مجموع 53 گرند اسلم را میان خود تقسیم کرده اند از 
این رشته خداحافظی کنند، چه بر سر تنیس خواهد آمد؟

در حال حاضر هیچ جانشین شایسته ای برای آن ها دیده 
نمی شود. به بیان دیگر حتی یک برنده گرند اسلم که زیر 
30 سال داشته باشد در این رشــته وجود ندارد. دیشب 
فدرر و جوکوویچ باز هم در فینــال ویمبلدون 2019 به 
مصاف یکدیگر رفتند و این در حالی بود که دو تنیســور 
دیگر نیمه نهایی، نادال و روبرتو باتیستای 31 ساله بودند. 
این یک حقیقت تلخ برای وضعیت کنونی رشته تنیس و 
البته شرایطی نگران کننده برای آینده این رشته است. 
چهره های اجرایی رشته تنیس و آن هایی که با رد و بدل 
شدن پول این رشته سروکار دارند در حال حاضر به خاطر 
وجود این سه تنیسور بزرگ غرق در لذت هستند، اما با 
رفتن این سه، ضربه ای شــدید به اموال و چهره عمومی 

این افراد وارد خواهد شد.

ضد فرد گرایی، نجات دهنده فوتبال
پرسش مشابهی در رشته فوتبال نیز این روزها مطرح شده، 
که چه بر سر این رشته می آید، زمانی که کریستیانو رونالدو 
و مسی که هر دو پا به ســن گذاشته اند مستطیل سبز را 
ترک کنند؟ مطرح شدن این پرســش کاملًا قابل درک 
است؛ این دو بازیکن در یک دهه گذشته فوتبال را در قبضه 
خود داشته اند و این رشته ورزشی را به بلندی های جدیدی 
رســانده اند. رونالدو و مســی هدیه ای از طرف خدا برای 
رسانه ها نیز به شمار می روند چون کوچک ترین مقاله ای در 
مورد یکی از آن ها و یا در مقایسه این دو، داغ ترین بحث ها 
و درگیری ها را میان هواداران و کارشناســان در رسانه و 
شبکه های اجتماعی به راه می اندازد. اما نکته اینجاست با 
اینکه با رفتن فدرر، جوکوویچ و نادال از تنیس این رشته 
در خطری بزرگ قرار می گیــرد و احتیاج به زمان زیادی 
برای بازگشت به شرایط عادی هست و شاید حتی هیچ گاه 
چنین اوج گیری را دیگر در آن شاهد نباشیم، اما فوتبال 
حتی با رفتن مسی و رونالدو بسیار مجهزتر از تنیس به نظر 
می رسد تا دچار مشکلی از لحاظ اقتصادی و ورزشی نشود.

طرفداری باشگاه از کودکی تا کهنسالی
درست است که مسی و رونالدو بسیار محبوب هستند و 
پدیده هایی جهانی محسوب شده که حتی بعضی ترجیح 
می دهند به جای باشــگاه ها آن ها را دنبال کنند، اما هر 
چه که باشد فوتبال هنوز یک رشته تیمی است. فوتبال 
ملی همچنان با غرور ملت ها درگیر است و باشگاه ها نیز 
همیشه طرفداران متعصب و وفادار خود را دارند که درگیر 

حاشیه های بازیکنان نمی شوند.
درست است که بازیکنان تغییر کرده اند و ترانسفرهای 
گرانقیمت و حقوق های نجومی و بند فســخ قرارداد به 
آن اضافه شده، اما عشــق به یک تیم ثابت مانده است. 
طرفداران با رفتن و یا خداحافظی یک ستاره، طرفداری 
خود را از باشــگاه قطع نمی کنند و حتی عشق آن ها به 
باشــگاه هایشــان حتی در صورت قرارگیری آن تحت 
سلطه مالکی که نظراتش با آن ها هماهنگی ندارد از بین 
رفتنی نیست. طرفداران در دوران تاریک باشگاه هایشان 
به طرفــداری از آن ادامه می دهنــد و کیلومترها برای 
تشویقش مسافرت می کنند و لباس های آنان را با عشق 

و علاقه می خرند. به همین دلیل اســت که لیگی مانند 
لیگ برتر انگلیس با اینکه از ســال 2008 هیچ بازیکنی 
در سه رده نخســت بزرگ ترین جایزه فردی این رشته 
یعنی توپ طلا نداشته اما محبوب ترین و ثروتمندترین 

لیگ جهان است.
اما مشکل تنیس اینجاســت که بشدت به شخص متکی 
است تا بتواند هیجان خود را ادامه دهد. این رشته بشدت 
نیازمند ظهور شــخصیت های جذابی است که تا بتواند 
حیات خود را از آن ها بگیرد. اما فوتبال هیچ گاه خالی از 
ستاره نمی شود و گســترده ترین و آسان ترین بازی کره 
زمین است. این رشته چه در داخل و چه در خارج از زمین 
کاملًا به صورت گروهی و اشــتراکی حیات خود را ادامه 

داده و می دهد.
تنها نگرانی که برای فوتبال مطرح است از دست رفتن 
حمایت هواداران که نه به خاطر کمبود ســتاره )مانند 
آن چیزی که در تنیس شــاهد هستیم(، بلکه به خاطر 
بالا رفتن بی قیــد و بند حرص و طمع در این رشــته 

ورزشی است.

با رفتن فدرر 38 ساله، نادال 33 ساله و جوکوویچ 32 ساله

جهانتنیسبیستارهمیشود

میهایلوویچ: سرطان خون نمی تواند مرا از پای درآورد
ورزش: پس از اعلام ابتلای ســرمربی مشــهور تیم بولونیا به یک بیماری سخت و 
کناره گیری از سمتش، ستاره ســابق فوتبال یوگسلاوی درباره احساساتش سخن 
گفت. سینیشا میهایلوویچ می گوید: من سرطان خون دارم. ترسی از مریضی ندارم 
و به آن احترام می گذارم. می خواهم با آن مقابله کنم، و  با سینه ای ستبر، با  بیماری  
چشم در چشم شوم؛  کاری که همیشه کرده ام. امیدوارم بعد از پیروزی در این نبرد، 
بتوانم درباره آن با شــماها حرف بزنم. متأســفانه زندگی چیزی به من نداد و برای 

هرچیزی که داشتم جنگیدم، مقابل این یکی هم خواهم جنگید.

نیمار: پیروزی مقابل پی اس جی بهترین لحظه  فوتبالی ام است!
ورزش: در حالی که شایعه ها مبنی بر بازگشت ستاره برزیلی از پاریس سن ژرمن به بارسلونا 
هر روز بیشتر قوت می گیرد، این ستاره برزیلی با یادآوری یکی از تلخ ترین خاطرات هواداران 
تیم کنونی اش، بر این آتش بیشتر دمید. نیمار در خصوص بهترین لحظه های فوتبالیش 
می گوید: قهرمانی در المپیک با برزیل در سال 2016 و دیگری پیروزی مقابل پاری سن ژرمن 
که بعدش دیوانه شده بودیم بهترین خاطرات من است. به نظرم پیروزی در آن بازی بهترین 
حس برای ما بود. بازگشت مقابل پاریس، وقتی گل ششم را به ثمر رساندیم، هرگز چنین 

حسی نداشتم، فوق العاده بود.

ایکاردی: جایی نمی روم!
ورزش: در حالی که آنتونیو کونته ســرمربی اینتر به وضوح اعلام کرده که به هیچ 
عنوان مائورو ایکاردی ستاره سرشناس آرژانتینی را در تیمش نمی خواهد و حتی 
او را به جلسات تمرینی تیمش راه نمی دهد، و به نظر می رسید تعاملی دوجانبه بین 
مدیران باشگاه اینتر و ایکاردی به منظور یافتن راه حلی مناسب برای آینده حرفه ای 
این مهاجم آرژانتینی وجود دارد اما واقعیت ظاهراً چیز دیگری است و روابط طرفین 
تیره و تار است. ایکاردی در نخستین واکنش به اتفاقات اخیر می گوید: »من دو سال 

باقی مانده قراردادم را در اینتر می مانم، حقوقم را می گیرم و جایی نمی روم«.

مورینیو: منتظر باشگاهی مناسب با پروژه ای درست هستم
ورزش: سرمربی پیشین تیم های رئال مادرید و چلسی می گوید علاقه مند به بازگشت به 
عرصه سرمربیگری است اما عجله ای برای این کار ندارد. ژوزه مورینیو که از زمان اخراج 
شدنش از سمت سرمربیگری تیم فوتبال منچستریونایتد در ماه دسامبر 2018 دیگر هدایت 
تیمی را برعهده نداشته، در خصوص ادامه حضورش در فوتبال می گوید: البته که علاقه مند 
به بازگشت به مربیگری هستم اما منتظر باشگاهی مناسب با پروژه ای درست هستم. در 
حال حاضر هم کارهایی که دوست دارم را انجام می دهم. ترجیح می دهم کار کنم اما مانند 

ورزش های دیگر، این فرصتی خوب برای لذت بردن از چیزهای غیرفوتبالی است.

سینا حسینی: پرسپولیســی ها که به فکر جذب مهدی طارمی افتاده بودند برای بار 
سوم هم توســط این بازیکن دور خوردند. مهدی طارمی به واسطه اتفاقاتی که برای 
پرسپولیس رقم زد و محرومیت هایی که به این باشگاه در فصول اخیر تحمیل 
کرد زیر فشار سنگین منتقدان و بعضی هواداران قرار دارد اما ایرج عرب برای 
آرام نگه داشــتن فضا و کاهش محسوس انتقادهای هواداران ناراضی 
پرسپولیس منتظر این بود طارمی را دوباره به عضویت پرسپولیس 
در بیاورد تا شاید با حضور وی و امیری قدری از انتقادهای وارده 

را مدیریت کند.
با این وجود حالا شنیده می شود بعد از امروز و فردا کردن های 
مهدی طارمی صبر آقای مدیرعامــل و کالدرون هم تمام 
شــده و آن ها به طارمی پیغام دادند اگر قصد پیوستن به 
پرسپولیس را ندارد این مسئله را به صورت رسمی به 
آن ها اعلام کند تا کادر فنی پرسپولیس تکلیف خود 

در خصوص این بازیکن را بداند.
گویا طارمی از طریــق مدیر برنامــه ایرانی خود و 
برخی واسطه های بین المللی سخت به دنبال لژیونر 
شدن در اروپاســت. اما هنوز پیشنهاد چشمگیری 
به وی از سوی تیم های شــاخص ارائه نشده از این رو 
نمی خواهد گزینه پیوستن به پرسپولیس به کلی برای 

او از بین برود. 
بعضی اعضای هیئت مدیره نیز به صف منتقدان وی ملحق 
شــدند و مدعی اند طارمی دوباره قصد دارد با نام پرسپولیس 
بازار گرمی کند، از این رو پیراهن پرسپولیس قداستش بیشتر از این 
است که یک بازیکن به این ترتیب آن را به بازی بگیرد تا صفرهای 

رقم قرارداد خود را افزایش دهد. 

تیر خلاص طارمی
در همیــن کش و قوس فاضلــی، مدیر برنامه هــای طارمی که 
حدود دو ماه قبل گفته بود که مهدی به تیمی از یک لیگ خوب 
اروپایی می رود گفت: »مهدی طارمی از دو تیم اروپایی پیشنهاد 
قطعی و 100 درصدی دارد. البته ما بعضی پیشنهادها را در همان 
ابتدا رد کردیم. در حال حاضر بررسی این دو پیشنهاد را در دستور 

کار قرار داده ایم«.
فاضلی در مورد اینکه آیا احتمال دارد طارمی قید بازی در اروپا را بزند، 
گفت: »حقیقت این است علاوه بر دو پیشنهاد موجود منتظر نهایی شدن 
یک پیشنهاد سطح بالا هستیم. البته دو پیشنهاد کنونی هم پیشنهادهای 

خوبی هستند ولی پیشنهاد دیگر تیم اروپایی به طارمی ارزنده تر است«.
فاضلی درباره پیشــنهادها درســفیلد انگلیس گفت: »این پیشــنهاد در 
رســانه ها مطرح بود اما باید بگویم تیم هایی که  طارمی از آن ها پیشنهاد 
دارد از انگلستان نیستند و بیشــتر از این هم در این باره صحبت کردن را 

حرفه ای نمی دانم«.
فاضلی در پایان گفــت: »مهدی برای جمع کردن وســایل خود به قطر رفت 
و تا جایی که می دانم به ایران بازگشــته. او از قطر هم پیشنهاد داشت ولی 
مدت هاست تصمیم گرفته این فصل در اروپا بازی کند و تا دو هفته دیگر 

هم به اروپا می آید و اکنون هم دنبال اخذ ویزا است«.

ورزش: یونیورســیاد 2019 در ناپل ایتالیا پس از 12 روز 
رقابت کشورهای جهان به پایان رسید و کاروان 41 نفره 
ایران با درخشش تکواندو که توانست 11 مدال از 1۷ مدال 
کاروان ایران را رقم بزند، در جایــگاه تک  رقمی نهم قرار 
گرفت. با پایان 12 روز رقابت میان 6000 ورزشکار از بیش 
از100 کشور جهان در سی امین دوره بازی های یونیورسیاد 
دانشجویان جهان به میزبانی شهر بندری ناپل در جنوب 
ایتالیا، ژاپن همانند دوره گذشته و با اختلاف زیاد نسبت به 

تیم های دیگر در صدر جدول رده بندی قرار گرفت.

صعود یک پله ای 
کاروان ورزشــی ایران که با کاهش 50 درصدی نسبت به 
دوره قبل با 41 ورزشکار در چهار رشته والیبال، تکواندو، 
تیراندازی و تیر و کمان راهی این مســابقات شده بود، با 
نمایشی خوب و کســب هفت مدال طلا، سه نقره و هفت 
برنز در رده نهم جدول رده بندی پایانی قرار گرفت تا همانند 
سال 2015 در کره جنوبی بهترین نتیجه را در ادوار حضور 

در بازی های یونیورسیاد دانشجویان جهان بدست بیاورد.
ایران نسبت به دوره گذشــته که در سال 201۷ در چین 
برگزار شد با وجود کاهش قابل توجه تعداد ورزشکارانش هر 
چند مدال کمتری را بدست آورد، اما با یک پله صعود در رده 
نهم جدول رده بندی جای گرفت. ایران در دوره گذشته با 
62 ورزشکار موفق به کسب هشت طلا،چهار نقره و 11 برنز 

و ایستادن در جایگاه دهمی یونیورسیاد شد.
در سال 2015 نیز ایران 82 ورزشکار را در هشت رشته به 
کره جنوبی اعزام کرد که در نهایت با هفت طلا، دو نقره و 6 

برنز در جایگاه نهمی قرار گرفت.

 تکواندو گل کاشت
اما موفقیــت کاروان ایران در این دوره از مســابقات مثل 

همیشــه باز هم مدیون تکواندو و مدال هــای رنگارنگ 
تکواندوکاران ایران بود.

با وجود کاهش اوزان تکواندو از هشت به 6 در این دوره، تیم 
ملی تکواندو مردان ایران به تنهایی پنج مدال طلا از هفت 
طلا را برای ایران به ارمغــان آورد که چهار طلا در بخش 
انفرادی و یک طلا نیز در بخش تیمی بود. همچنین تیم 
تکواندو بانوان ایران یک مدال برنز و تیم های پومسه ایران 

نیز پنج مدال برنز برای ایران بدست آوردند.

 تیراندازی، دومین رشته موفق 
درسا عربشاهی در تپانچه انفرادی و نجمه خدمتی و مهیار 
صداقت در تفنگ میکس دو طلای تیراندازی ایران در این 
رقابت ها را بدست آوردند. هانیه رستمیان در تپانچه انفرادی 
و امیرمحمد نکونام، مهیار صداقت و هــادی قره باغی در 
بخش تیمی تفنگ نیز دو نقره گرفتند و سجاد پورحسینی 

در تپانچه انفرادی نیز مدال برنز گرفت.
محمد صالح پالیزبان و کیارش فرزان در بخش تیمی یک 
نقره برای ایران کسب کردند و در بخش انفرادی نتوانستیم 

مدالی در تیر و کمان کسب کنیم.

 ناکامی تمام عیار والیبال 
مدافع عنوان قهرمانی بر خلاف انتظار نتیجه ای عجیب و 
دور از انتظار گرفت. والیبال دانشجویان ایران که از نفرات 
با تجربه ای نیز ســود می برد هر چهار دیدار گروهی خود 
برابر فرانسه، لهستان، کانادا و برزیل را با شکست پشت سر 
گذاشت تا وداعی تلخ با این رقابت ها داشته باشد. ایتالیا با 
شکست لهستان در فینال به عنوان قهرمانی رشته والیبال 
رسید و ایران نیز پس از ناکامی در صعود از گروه خود با یک 
پیروزی مقابل چین و شکستی دیگر این بار برابر مکزیک 

هفدهم شد.

با درخشش تکواندو و تیراندازی رقم خوردطارمی برای بار سوم پرسپولیس را دور زد

جایگاه تک رقمی ایران در المپیک دانشجویان

اخبار کوتاه

 قاسمی نژاد: انتخاب خوبی انجام دادم
ورزش: محمد قاسمی نژاد که فصل گذشته در شهر خودرو بازی 
می کرد، در ارتباط با انتخاب فولاد خوزستان به تسنیم گفت: 
فولاد یک باشگاه حرفه ای اســت که امکانات خوبی هم دارد و 
من انتخاب خوبی انجام دادم. نهایت تلاشم این است که بهترین 
عملکرد را داشته باشم. هدف همه  ما این است که در فصل جدید 
بهترین نمایش را داشته باشــیم و باید بگویم که فولاد با این 
بازیکنان و کادر فنی برای قهرمانی یا کسب سهمیه لیگ 

قهرمانان آسیا می جنگد.

ریگی: امیدوارم نتیجه تمریناتمان 
را در طول فصل ببینیم

ورزش: مسعود ریگی، هافبک تیم فوتبال 
استقلال ابراز امیدواری کرد، نتیجه تمرینات 
سخت پیش  فصل را در طول فصل ببینند. 
مســعود ریگی در گفت  و گو با تسنیم، 
درباره اردوی تیم فوتبال اســتقلال 
در ترکیه اظهار داشــت: همه چیز در 
کمپ تمرینی خــوب پیش می رود و 
تمرینات پرفشار و منظمی را زیر نظر 
کادر فنی پشت ســر می گذاریم. یک 
دیدار تدارکاتی برگــزار کرده ایم و دو روز 
دیگر نیز بازی دوستانه دیگری انجام خواهیم داد. تمام بازیکنان 
با تلاش مضاعف به دنبال موفقیت استقلال هستند و خودشان 
را برای آغاز مسابقات لیگ آماده می کنند.  وی در ادامه افزود: با 
تمرینات پرفشار و محکمی که انجام می دهیم، احساس می کنم 
پیش فصل خوبی را طی کرده ایم. امیدوارم نتیجه این تمرینات 

را در طول فصل ببینیم.

گزارش کوتاه

کسر امتیاز از شهرخودرو؛
قانون چه می گوید؟

ورزش سه: تراکتور از حضور یک بازیکن غیر مجاز در ترکیب 
تیم شهرخودرو شکایت کرده است. چاواریا ملقب به چوچو در 
هفته های پایانی لیگ برتر در فصل گذشته به عنوان بازیکن آزاد 
به ترکیب تیم شهرخودرو اضافه شد در حالی که باشگاه تراکتور 
می گوید بر اساس استعلامی که از فدراسیون فوتبال نیکاراگوئه 
گرفته این فدراسیون اعلام کرده که بازیکن مورد اشاره از تاریخ 
30 خرداد 139۷ تا تاریخ 29 خرداد 1400 با باشگاه رئال استنلی 
قرارداد دارد و طبیعتا نمی توانسته به تیم شهرخودرو به عنوان 

بازیکن آزاد در شرایط بسته بودن پنجره ملحق شود.
گفتنی است،  ماده 61 آیین نامه انضباطی می گوید شکایت علیه 
بازیکن غیر مجاز مشمول زمان نمی شود. طبیعتا شکایت باشگاه 
تراکتور  توسط کمیته انضباطی بررسی خواهد شد و این کمیته 
نظر کمیته روابط بین الملل فدراسیون فوتبال را هم در این باره 
خواهد گرفت. اما در تماسی که با یکی از مسئولان کمیته روابط 
بین الملل داشتیم  متوجه شدیم فعلا چنین درخواستی از سوی 

کمیته انضباطی به آن ها ارایه نشده است.
مصطفی کاراندیش، معاون حقوقی باشگاه تراکتور دراین باره 
می گوید:» در صورتی که این پرونده رسیدگی شود طبق مقررات 
کمیته انضباطی و قوانین نقل و انتقالات محرومیت شــامل 
بازیکن و باشگاهی که با این بازیکن قرارداد بسته است می شود. 
محرومیتش این است که 12 امتیاز  از باشگاه شهر خودرو کسر 
شود و جایگاه این تیم  در جدول رده بندی فصل گذشته تغییر 
می یابد و ممکن است در مورد سهمیه آسیایی هم  تغییراتی 
صورت بگیرد. فارغ از اینکه نتیجه رسیدگی به چه صورت شود 
روال به این صورت اســت که قاعدتا تراکتور یا هر تیم دیگری 

جایگزین شهر خودرو در آسیا می شود.

حمیدرضاعرب: زمانی که او در حال پیوستن به استقلال بود خیلی ها معتقد بودند با تکنیک بالایش 
می تواند ناجی استقلال در تنگناها باشد. اتفاقا پرسپولیسی ها هم دنبال او بودند ولی در نهایت ترجیح 
داد درخط میانی و حمله استقلال بازی کند اما مصدومیت بدموقع و طولانی او را از اهدافش دور کرد. 
این فصل اما فصل دیگری برای داریوش است. او آماده و سرپنجه در تمرینات قصد دارد جایش را در دل 

استراماچونی باز کند. با هم حرف های او را مرور می کنیم.

  شنیدیم در اردوی ترکیه کولاک کردید؟
اردوهای پیش از فصل خیلی مهم است و من هم تمام تلاشم را کرده ام تا بتوانم به فرم مد نظر کادر فنی 
برسم .اردوی خیلی خوبی داریم، منظم است و همه چیز با حضور کادر فنی جدید روی اصول است. 
در حال حاضر در دوره بدنسازی هستیم تمرینات پرفشار است، کادر فنی جدید هم تمریناتی که در 

نظر گرفتند طبیعتاً پرفشار است امیدوارم بدن هایمان برای آغاز لیگ و موفقیت استقلال آماده شود.

  نظرتان در مورد خریدهای جدید استقلال چیست؟ در این اردو چیزی از توانایی هایشان 
نشان داده اند؟

تعدادی بازیکن جوان از سال گذشته داشتیم که به ما کمک می کنند. با انگیزه کار می کنیم و امیدوارم 
بازیکنان جدید هم به استقلال در ادامه کار کمک کنند. با بازیکنان جدید هم رفاقت خوبی برقرار کرده ایم. 
آنها جزء بهترین های لیگ بوده اند که توانستند به استقلال اضافه شوند.همه ما می دانیم که بازی در 

استقلال و پرسپولیس به این راحتی ها نیست و شرایط خاص خودش را دارد..

  اتفاقا یکی دو تا از آن ها مثل دشتی و بلبلی رقیب جدی برای شما خواهند بود.
بله اما در فوتبال هر کسی بیشتر تلاش کند به حقش می رسد. من هم این فصل تمام تلاشم این است که 

به شرایط خوب گذشته برگردم.من با همه بازیکنان در عین رفاقتم رقابت می کنم.

  برای همین حسابی با هم تیمی هایتان کل کل می کنید؟
با شکست واقعا عصبی می شــوم دائم باید خودم را کنترل کنم . برد 
را دوســت دارم و امیدوارم از این به بعد هم همیشه برنده باشم.من 
حتی در تمرینات هم دوست دارم از همه نظر بهترین باشم و تلاش 

فراوانی می کنم.

  اما در این چند ســال با اســتقلال برنده نبودید و 
نتوانستید انتظار هواداران را برآورده کنید. به آن ها 

چه قولی می دهید؟
به نظرم هواداران اســتقلال حــق دارند و ما 

چندان باعث خوشــحالی آن ها نشدیم. 
امسال تمام تلاش خودمان را می کنیم 
که بتوانیم تمرینات خوبی را پشت سر 

بگذاریم و با تمام توان در لیگ شرکت 
کنیم. خود هواداران و ما می دانیم 

که اســتقلال جایگاهش 
قهرمانی اســت و 
تلاش خودمان را 
می کنیم تا امسال 
بــه قهرمانی در 
لیگ برتر برسیم. 

  فکر می کنید بــا انتخاب های 
اخیر ویلموتس برای تیم ملی و اعتقادش به 

تازه واردها دوباره بتوانید ملی پوش شوید؟
تمام هدفم همین است. من به دلیل مصدومیت 
بد موقع فرصت های زیــادی را زمان کی روش 
از دســت دادم. کی روش به من اعتقاد داشت اما 
مصدومیتم باعث شد از شرایط آرمانی دور شوم. 

این فصل ولی خیلی انگیزه دارم.

ستاره ملی پوش پرسپولیس که بعد از یک فصل دوری 
از این تیم و حضور در باشــگاه ترابوزان اسپور ترکیه، 
دوباره به جمع سرخپوشان تهرانی برگشته، در نخستین 
واکنش خود به این انتقــال، آن را با تبریک تولد امام 
رضا )ع( همزمان کرده اســت. وحید امیری در پست 
اینستاگرامیش با انتشار عکسی از خود در حال شادی 
پس از گل که جمله یا امام رضا )ع( روی پیراهنش را به 
دوربین نشان داده، میلاد امام هشتم )ع( را تبریک گفته 
و از خوشحالی خود از بازگشت به پرسپولیس می گوید.

مدافع جدید پرســپولیس که بــه خاطر جبــران صحبت 
های مختلفی کــه در قدیم به نفع رقیب قرمزپوشــان مطرح 
کرده، از زمان پیوســتن به تیم کالدرون به دنبال به دســت 
 آوردن دل هواداران اســت، در پخش زنده اینستاگرام خود با 
دنبال کنندگان خود به صحبت نشست. نکته جالب در مورد این 
چند دقیقه صحبت حسین کنعانی زادگان، کامنتی بود که علیرضا 
بیرانوند دروازه بان پرسپولیس برای او همزمان ارسال و از وی به 
شوخی دعوت کرد برای اینکه هواداران خوششان بیاید، خود را از 

طبقه بالای ساختمانی که در آن هست به پایین بیندازد!

حسین کنعانی زادگانوحید امیری
خرید جدید باشگاه بارســلونا که همچنان حواشی 
انتقال وی از اتلتیکومادریــد به نیوکمپ ادامه دارد، 
در استوری اینستاگرامش نشان داد که از این انتقال 
در پوســت خود نمی گنجد. آنتوان گریزمان ستاره 
فرانسوی که با پرداخت حق فسخ قراردادش توسط 
کاتالان ها از اتلتیکومادرید جدا شده، قراردادی که 
موضوع درگیری دو باشــگاه نیز هست، فارغ از این 
کشمکش ها، حال خوب خود در مراسم معارفه در مقر 

باشگاه بارسلونا را با چندین استوری نشان می دهد.

ملی پوش سابق فوتبال انگلیس در پست اینستاگرام خود 
به دفاعی تمام قد از راننده فرمول یک پرافتخار بریتانیایی 
که این روزها درگیر حواشی شــده پرداخت. در آستانه 
شروع دور جدید فصل فرمول یک که در بریتانیا برگزار 
خواهد شد، گروهی از فعالان شبکه های اجتماعی، او را به 
خاطر آنچه عرق نداشتن به کشورش عنوان کرده اند، به 
باد انتقاد گرفته، که ریو فردیناند در پستی بلند بالا تاکید 
می کند شکل رفتار بی آلایش و ساده همیلتون، موجب 
توهین های نژادپرستانه و بی احترامی ها به او شده است.

ریو فردیناندآنتوان گریزمان

شجاعیان در گفت و گو با قدس:

با خریدهای جدید استقلال 
رفیق و رقیبم

ضد  حمله

ارزش بیرانوند مشخص شد؛
50 میلیارد تومان ناقابل

ورزش: سایت ترانسفرمارکت در جدیدترین بروزرسانی خود ارزش علیرضا 
بیرانوند را 3 میلیون و 500 هزار یورو اعلام کرده که با قیمت روز یورو حدود 
50 میلیارد تومان می شود. او حدود 6 ماه قبل ارزش یک میلیون و 800 هزاری 
داشت که اکنون 3 میلیون و 500 هزار یورو ارزش گذاری شده و اصلی ترین دلیل 
این موضوع، درخشش در تیم ملی و پرسپولیس بوده است که حتی سبب شد تا 
ویلموتس بلژیکی به او لقب هیولا بدهد. لازم به ذکر است، سردار آزمون، علیرضا 
جهانبخش، میلاد محمدی و... در سایت ترانسفرمارکت با ارزش ترین بازیکنان 

فوتبال ایران محسوب می شوند.

برانکو: در حال تنظیم شکایتم از پرسپولیس هستم
ورزش: همان طور که انتظار می رفت باشگاه پرسپولیس برای تسویه حساب 
با برانکو ایوانکوویچ و دستیارانش نتوانست با آن ها به توافق برسد و با این شرایط 
همانند گذشته باید شاهد باز شدن پرونده شکایت دیگری از این باشگاه به فیفا 
باشیم. برانکو در این باره گفت: در حال تنظیم شکایتم از پرسپولیس به فیفا 
هستم و این شکایت را بزودی به فدراسیون جهانی فوتبال ارسال خواهم کرد. 
این در حالی است که ماریو بودیمیر مهاجم کروات پیشین پرسپولیس هم از این 

باشگاه به فیفا شکایت کرده است.

پاتوسی دوباره شاگرد شفر شد
ورزش: هافبک فصل گذشته تیم فوتبال استقلال به بنی یاس امارات پیوست. 
آیاندا پاتوسی پس از چند روز مذاکره با مسئولان باشگاه بنی یاس سرانجام به 
این تیم اماراتی پیوست. بنی یاس چندی پیش وینفرد شفر را به عنوان سرمربی 
استخدام کرده بود و بدین ترتیب این بازیکن اهل آفریقای جنوبی بار دیگر شاگرد 

سرمربی پیشین استقلال شد.

اسدی منتظر بازگشت فتحی
ورزش: با اینکه اسدی مدعی شــده که از چند باشگاه لیگ برتری از جمله 
استقلال و تراکتور پیشنهاد دارد، اما مدیر برنامه وی مدعی است باشگاه سپاهان 
نیز مذاکراتی را برای جذب این بازیکن با وی انجام داده است. مدیر برنامه این 
بازیکن همچنین از پیشنهاد اروپایی این ملی پوش جوان خبر می دهد و مدعی 
است باشگاه المپیک دونســک اوکراین خواهان این بازیکن ایرانی است اما 
پیشنهاد این باشگاه از سوی بازیکن رد شده است. با این شرایط باشگاه استقلال 
نزدیک ترین گزینه به اسدی است و با بازگشت فتحی به تهران نشست دیگری با 
حضور این بازیکن و مسئولان استقلال برگزار می شود تا تکلیف این بازیکن برای 

پیوستن به آبی پوشان مشخص شود.

مدافع بارسا زوج پورعلی گنجی در العربی 
ورزش: نشریه »الرایه« قطر دیروز خبر داد که توماس فرمایلن، مدافع تیم ملی 
بلژیک و عضو باشگاه بارسلونا  تصمیم خود را برای بازی در العربی قطر گرفته است 
و او به مدت یک فصل برای تیم قطری به میدان می رود. فرمایلن 33 ساله از سال 
2009 تا 2014 برای آرسنال بازی می کرد و بعد از درخشش در ترکیب توپ 
چی  های لندن به بارسلونا منتقل شد. او بعد از پنج سال حضور در بارسلونا اکنون 
می خواهد به لیگ ستارگان قطر بیاید. مرتضی پورعلی گنجی، مدافع ملی پوش 
کشورمان در این فصل نیز برای العربی قطر بازی می کند و فرمایلن زوج او در 

خط دفاعی خواهد شد.

تمجید رئیس فدراسیون بلژیک از کاوه رضایی
ورزش: مهدی بیات، رئیس فدراسیون ایرانی الاصل بلژیک به تمجید از کاوه 
رضایی، مهاجم ایرانی کلوب بروژ پرداخت. بیات که مدیر باشگاه شارلروا نیز است 
و کاوه را او به لیگ بلژیک منتقل کرد در مصاحبه با سایت »فوتبال بلژیک« گفت: 
من مطمئنم که او در دوران مربیگری کلمنت در بروژ موفق می شود. نباید رکورد 
بی نظیر او در گلزنی به همراه شارلروا را فراموش کنیم چون زمان زیادی از این 

رکورد نمی گذرد.

پیروزی فنرباغچه در نخستین حضور صیادمنش
ورزش: تیم فوتبال فنرباغچه ترکیه که بتازگی اللهیار صیادمنش بازیکن ایرانی 
را به خدمت گرفته است به مصاف بلواسپور رفت و به پیروزی دو بر صفر رسید. در 
این بازی صیادمنش از ابتدا در ترکیب تیمش حضور داشت و در نیمه دوم و در 
دقیقه 46 تعویض شد. این نخستین حضور بازیکن ایرانی با پیراهن فنرباغچه بود 

و موفق شد با تیمش به پیروزی برسد.

شماره پیراهن محبوب آبی ها برتن دیاباته
ورزش: شیخ دیاباته به عنوان مهم ترین خرید تهاجمی استقلال در فصل نقل 
و انتقالات این روزها با پیراهن شماره هفت در تمرین استقلال شرکت می کند 
و احتمالاً با شروع فصل جدید هم همین شماره پیراهن را برتن خواهد کرد. 
شماره هفت استقلال به دلیل اینکه زمانی بازیکنانی مثل فرهاد مجیدی و 
علیرضا منصوریان آن را برتن می کردند شماره بسیار محبوبی است که باید دید 
در نهایت دیاباته با این شماره چه عملکردی خواهد داشت. پس از جدایی مجیدی 
از استقلال بختیار رحمانی، حسن بیت سعید و مارکوس نویمایر شماره هفت 
استقلال را برتن کردند  که حضورشان در این تیم بیش از یک نیم فصل طول 
نکشید اما در لیگ قهرمانان آسیا مامه تیام با این شماره پیراهن به میدان رفت 

که نمایش بسیار خوبی داشت.

دنیزلی: تراکتور جزو مدعیان قهرمانی است
ورزش: سرمربی ترکیه ای و فصل جاری تراکتور  می خواهد تیم تبریزی را 
قهرمان لیگ برتر ایران کرده و با آن در مسابقات لیگ قهرمانان آسیا شرکت 
کند. مصطفی دنیزلی که هم اکنون همراه تیمش در اردوگاه ارضروم در 
کشورش بسر می برد، درمصاحبه  ای با DHA در مورد تبریز و تراکتورسازی 
گفت: فضای کار در تبریز عالی است. در این شهر علاقه باورنکردنی نسبت 
به فوتبال وجود دارد. البته تیم های مدعی لیگ از چنین شرایطی برخوردار 
هستند. ما برای نخســتین مرتبه جزو کاندیدهای قهرمانی فصل جدید 
خواهیم بود. امیدوارم فصل بعد در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا بتوانیم 

شرکت کنیم.

دروازه بان کنار گذاشته تیم امید 
در تمرینات پرسپولیس

ورزش: در روزهای اخیر یک دروازه بان ایرانی به نام آرش شرقی در تمرینات 
پرسپولیس حضور پیدا کرده و همراه با سایر دروازه بانان این تیم زیر نظر محسن 
سیدی به تمرین پرداخته است. این دروازه بان که بتازگی به عنوان دروازه بان به 
تیم گالاتاسرای ترکیه پیوسته دی ماه به اردوی تیم امید دعوت شد که از نظر فنی 
نتوانست رضایت زلاتکو کرانچار سرمربی وقت تیم امید را جلب کند و به همین 
دلیل عذر این بازیکن خواسته شد. حالا این دروازه بان که قامت نسبتاً کوتاهی 
نسبت به سایر دروازه بانان پرسپولیس دارد، مشخص نیست با چه سابقه ای در 

تمرینات قهرمان سه دوره اخیر لیگ برتر حضور پیدا کرده است.

منهای فوتبال

جام بین المللی قهرمانان
آرسنال-بایرنمونیخ

پنجشنبه 27 تیر - ساعت: 7:30 از شبکه ورزش

ورزش در سیما

دلیل غیبت نیکخواه  در تمرین تیم ملی بسکتبال
ورزش: دیروز تمرین تیم ملی بسکتبال مردان ایران در حالی پیگیری 
شد که صمد نیکخواه بهرامی کاپیتان تیم ملی ایران در تمرین نوبت صبح 
ملی پوشان شرکت نکرد. مهران شاهین طبع سرمربی تیم ملی ایران نیز 
در این مورد گفت: مشکل جدی وجود ندارد، صمد از ناحیه کمر احساس 
ناراحتی داشت و به همین دلیل تصمیم گرفتیم او در تمرینات نوبت صبح 
امروز شرکت نکند و الان هم اســتراحت کرده و در حال انجام کارهای 

فیزیوتراپی است. مشکل جدی وجود ندارد.

اسکیت قهرمانی جهان 
یک نقره و یک برنز برای ایران

ورزش: در ادامه رقابت های اسکیت قهرمانی جهان، اسکیت بازان ایران دو 
مدال دیگر کسب کردند. در ماده فری استایل امیرمحمد سواری مدال نقره 
را بر گردن آویخت.همچنین امیرمحمد سواری مدال برنز را تصاحب کرد.

علاوه بر این رضا لسانی اسکیت باز ملی پوش ایران در ماده فری استایل 
با ثبت زمان 118/4 رکورد جهان را در مرحله مقدماتی مسابقات جهانی 

2019 اسپانیا شکست.

از دبیر، خادم و جدیدی خبری نیست!
رونمایی از 6 نامزد تأیید شده 

فدراسیون کشتی
ورزش: طبق اعلام سایت فدراســیون کشتی اسامی کاندیداهایی که 
تاکنون از سوی مراجع ذی صلاح برای نامزدی ریاست فدراسیون کشتی 

احراز صلاحیت شدند، به شرح زیر است:
1.سید اصغر آزوره

2 .جاسم امیری
3.حمید بنی تمیم

4.علی اکبر جیره سرایی بازارکرد
5.محمدرضا صالحی

6.عبدالمهدی نصیرزاده
در ادامه مطلب فدراسیون کشتی آمده است: »ضمناً اسامی سایر کاندیداها 

در صورت اعلام مراجع ذی صلاح متعاقباً اعلام خواهد شد«.
عدم وجود نام قهرمانانی همچون علیرضا دبیر، امیررضا خادم و عباس 
جدیدی در این فهرست با اعتراض پیشکسوتان مواجه شده و برگزاری 
انتخابات را هم با شائبه هایی مواجه کرده است. البته طبق اعلام داورزنی تا 
شب قبل از برگزاری مجمع احتمال تأیید نام کاندیداها وجود دارد و باید دید 

این سه چهره نامدار در نهایت چه سرنوشتی پیدا خواهند کرد.

سرمربی تیم ملی تکواندو: 
به کسب کامل سهمیه المپیک امیدواریم

ورزش: سرمربی تیم ملی تکواندو ایران با اشــاره به مسیر پیش روی 
تکواندوکاران برای کسب سهمیه المپیک گفت: ما در سه وزن یک، دو و 
چهار شانس کسب سهمیه المپیک را داریم که آرمین هادی پور و میرهاشم 
حسینی در این مسابقات حضور داشتند. هادی پور شرایط خوبی دارد و در 
رده پنج رنکینگ حضور دارد چرا که پنج نفر نخست هم سهمیه المپیک 
را کسب می کنند، بنابراین ما باید شرایط او را حفظ کنیم. به علاوه فرزان 

عاشورزاده را نیز پشت سر هادی پور داریم که پا به پای او در حرکت است.
عسکری تأکید کرد: در شرایط فعلی می توان به کسب سه سهمیه امید 
داشت اما تلاش لازم است و هنوز امتیازات خود را از تورنمنت ها تکمیل 
نکرده ایم. از مسئولان وزارت ورزش و کمیته ملی المپیک  خواهش می کنم 
در جایی که حریفان  ما امتیازات خود را کامل گرفتند، ما را کمک کنند تا 
به مسابقات اعزام و امتیازات را تکمیل کنیم تا با آسودگی خاطر بهتری سه 

سهمیه المپیک را کسب کنیم.

خوشبینی رئیس کمیته پزشکی وزنه  برداری 
به حضور مرادی در مسابقات جهانی 

ورزش: رئیس کمیته پزشکی فدراسیون وزنه  برداری گفت: هر ساعت و 
هر لحظه ای که بدون انجام اقدام درمانی برای سهراب مرادی می گذرد، 

خسارت دیگری را به همراه دارد،  او باید هر چه زودتر عازم هانوفر شود.
داوود باقری در پاسخ به این پرسش که »از قول او عنوان شده، سهراب مرادی 
بدون تردید جهانی تایلند را از دست داده است« تصریح کرد: اگر با همین 
وضعیت پیش برویم، بله. او نه 100درصد،  بلکه 1000 درصد به جهانی 

نمی رسد ولی اگر توجه ویژه ای به او بشود ممکن است به جهانی برسد. 

برندگان تنیس ویمبلدون چقدر جایزه می گیرند؟
ورزش: مرحله فینال تنیس ویمبلدون در بخش مردان بین راجر فدرر و 
نواک جوکوویچ پیگیری شد. در بخش زنان سیمونا هالپ موفق شد در دو 

ست سرنا ویلیامز را شکست داده و عنوان قهرمانی را کسب کند.
38 میلیون پوند برای این مسابقات جایزه درنظر گرفته شده که برندگان 

در بخش انفرادی 2.35 میلیون پوند دریافت می کنند.
مبلغ پاداش ها به ترتیب مقام به شرح زیر است:

قهرمان: 2.35 میلیون پوند
نایب قهرمان: 1.1۷5 میلیون پوند

نیمه  نهایی: 588 هزار پوند
یک چهارم: 294 هزار پوند

تعرض نماینده عربستان به کارمند هتل 
در مسابقات تیراندازی 

ورزش: یکی از مقامات تیم عربستان صعودی در جریان مسابقه آزمایشی 
تیراندازی با کمان به دلیل ارتباطی که با یکی از کارکنان هتل محل اقامت 

عربستان داشته، مورد اتهام قرار گرفت.
براساس گزارش منابع رسمی، نماینده تیم عربستان یکی از کارکنان هتل 

که مسئولیت نظافت را برعهده داشته، در آغوش گرفته است.
یکی از مقامات سازماندهی بازی های المپیک توکیو در این باره عنوان 
کرد: این اتفاق باعث تأسف است. امیدوارم مسئولان فدراسیون جهانی با 
شخصی که چنین کاری کرده برخورد کند. در جریان بازی های المپیک 
ریو، دو بوکسور از مراکش و نامیبیا به خاطر آزار جنسی از سوی پلیس 

بازداشت شدند.

ورزش: در نقل وانتقالات فصل جدید، 10 جابه جایی جنجالی 
رخ داد. بلبلی فولادی ها را سر کار گذاشت و با استقلال قرارداد 
بست. کولی بالی این کار را با مسجدسلیمانی ها کرد و راهی اهواز 
شد. شکاری پرسپولیس را دور زد و تراکتوری شد. تراکتور سه 
سرباز ذوب آهن را پس نداد. جدایی رحمتی از استقلال هم بدون 
حاشیه نبود. پرسپولیس دو خرید جنجالی داشت و سیاوش 

یزدانی هم با پیوستن به استقلال، حسابی سوژه شد.
محمد بلبلی: بلبلی ابتدا با فولاد خوزستان توافق کرد، ولی 
زمانی که پیشنهاد استقلال به او رسید، خوزستانی ها را دور زد 
و راهی پایتخت شد. اتفاقی که اعتراض شدیدی فولادی ها را به 
همراه داشت و حتی سرپرست این تیم بلبلی را تهدید کرد که 

نمی گذارد برای استقلال بازی کند. 
ســیاوش یزدانی: مدافع ســپاهان در دو ماه اخیر جزو 
جنجالی ترین بازیکنان لیگ بود. یزدانی با اینکه در تیم های پایه 
پرسپولیس سابقه بازی داشت، در نقل وانتقالات راهی استقلال 
شد. اتفاقی که سوژه کری خوانی هواداران دو طرف را فراهم کرد.

مهدی رحمتی: جدایی شــماره یک و کاپیتان اســتقلال 
هم بدون حاشــیه نبود. رحمتی بعد از جدایی، با یک پست 
اینستاگرامی چند بازیکن استقلال را تهدید به افشاگری کرد. 
البته در همان زمان هم بازیکنانی مانند خسرو حیدری بدون 
اینکه نامی از کاپیتان اســتقلال ببرند، در اینستاگرام جواب 
صحبت های او را دادند. بعد از مدتی کوتاه هم شایعه بازگشت 

رحمتی به دروازه  استقلال مطرح شد.
فرشــاد احمدزاده: در روزهایی که پنجره نقل وانتقالات 
پرسپولیس بسته بود، احمدزاده ترجیح داد به جای ماندن در 
کنار پرسپولیس، نیمکت نشین شلاسک وروتسواف شود. حالا 
با پایان فصل، احمدزاده دوباره هوای پرسپولیس کرد و با این 
تیم قرارداد بست. قراردادی که حواشی زیادی به وجود آورد و 

هواداران پرسپولیس علیه فرشاد موضع تندی گرفتند. 
محمدحسین کنعانی زادگان: »شخصاً از بچگی استقلالی 
بودم و استقلالی خواهم ماند!« کنعانی زادگان سه سال بعد از این 
جمله، دوباره حرفش را پس گرفت و با پرسپولیس قرارداد بست. 
بازگشت کنعانی زادگان ابتدا با واکنش هواداران پرسپولیس همراه 
شد و بعد از مصاحبه ای که او گفته بود »به ندای قلبم گوش کردم 

و به پرسپولیس برگشتم« حسابی سوژه صفحات مجازی شد.
موسی کولیبالی: مدافع اهل مالی ابتدا با فولاد قرارداد بست، 
سپس به مسجدسلیمان برگشت و دوباره راهی اهواز شد. جواد 
نکونام در این مورد توضیح داد: »کولیبالی در شهرکرد بامن 
قرارداد بسته بود اما گفت رسانه ای نشود تا من پولم را بگیرم 

و گرنه ما خیلی وقت پیش با کولیبالی قرارداد بسته بودیم«.
3 سرباز ذوب آهن: سرنوشت خدمت ســربازی پهلوان، 
اسماعیلی فر و مهدی پور هم عجیب شده است. این سه بازیکن 
با پایان دوران خدمت سربازی، قصد بازگشت به ذوب آهن را 
داشتند. ولی زنوزی اعلام کرده این سه نفر بابت نگذراندن دوران 

آموزشی، همچنان در اختیار تراکتور قرار دارند.
رضا شکاری: مهاجم تیم ملی امید به دفتر باشگاه پرسپولیس 
رفت و در مصاحبه اش از نهایی بودن مذاکرات گفت. شکاری 
حتی تصاویرش در دورانی که پیراهن پرسپولیس می پوشید 
را هم منتشر کرد تا علاقه اش به این باشگاه را نشان دهد. سعید 
آذری هم مدیران پرسپولیس را تهدید به شکایت کرد. اما در 
نهایت شکاری با حرکتی رونالدینیویی، همه را غافلگیر کرد و با 

تراکتورسازی قرارداد بست.

10 خریدی که سر و صدا به پا کردند

یاغی های عصر جدید



12
دوشنبه 24 تير 1398

 12ذى القعده 1440 15 جولاى 2019  سال سى و دوم  شماره 9013  

فرهنگ و هنر

خبر

معاون وزير ارشاد در گفت و گو با قدس:
بيشتر اعتبارات ما معطوف به 

حمايت از تئاتر است
فرهنگ و هنر/ زهره كهندل: 
معاون هنرى وزير فرهنگ و ارشاد 
اسلامى درباره خلأهاى نظارتى بر 
تئاترهاى خصوصى، با بيان اينكه 
آيين نامه تئاتر خصوصى وجود دارد 
و براساس آن عمل مى شود، گفت: 

يك رويداد هنرى هم مى تواند سبب اقبال باشد و هم داراى محتواى ارزشمند 
هنرى، بنابراين حمايت از توليد محتواى ارزشمند از رويكردهايى است كه 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامى  خودش را مأمور به پيگيرى آن مى داند.
سيد مجتبى حسينى در گفت و گو با خبرنگار ما افزود: بودجه هاى وزارت ارشاد 
در حوزه هاى موضوعى مختلف نشــان مى دهد كه فعاليت بخش خصوصى 
در عرصه هاى هنرى چقدر رشــد كرده است. او با تأكيد بر تقويت فعاليت 
بخش خصوصى در حوزه تئاتر خاطرنشــان كرد: بررسى اعداد و ارقام به ما 
نشــان مى دهد كه ورود بخش خصوصى به اين عرصه مى تواند رشد بيشتر 
و گسترده ترى داشــته باشد، مثلاً بودجه اى كه به موسيقى اختصاص پيدا 
مى كند از مجموعه گردش اعتبارات معاونت هنرى، سهم بسيار كمترى از 

اعتبارات اختصاص يافته به حوزه تئاتر دارد.
اين مســئول گفت: در واقع بيشترين اعتبارات معاونت هنرى در وزارتخانه، 
صرف تئاتر مى شود و بيشترين حمايت هاى معاونت هنرى هم از هنر تئاتر 
است، اين يك خبر خوب نيست بلكه مى تواند به اين معنا باشد كه همراهى 
بخش خصوصى با هنر تئاتر بايد بيشتر شود، چون اين هنر، ظرفيت توسعه 
بيشترى در بخش خصوصى دارد. به گفته حسينى در سال گذشته حدود 
4 ميليون نفر به تماشاى تئاتر رفته اند و اين رقم در يك تركيب 80 ميليونى 

نشان مى دهد كه سرمايه گذارى روى هنر تئاتر چقدر جاى كار دارد.

يك نويسنده از سختى هاى تاريخ شفاهى مى گويد
ناگفته هايى كه هيچ گاه منتشر نمى شوند 

پيــام  زمانيــان:  خديجــه 
كتاب  نويســنده  شمس الدينى، 
«حكايت پير قصه گو» در اهميت 
توجه به تاريخ شــفاهى مى گويد: 
دربــاره  اطلاعــات  جمــع آورى 
ادبى  شــخصيت هاى فرهنگى و 

اهميت دارد، به هر حال همه اين شخصيت ها جزو تاريخ ادبى ايران هستند 
و نمى شــود درباره آن ها، نظرات، شيوه كار، شخصيت حتى سبك زندگى 
آن ها بى تفاوت بود، اما مسئله مهم در تاريخ شفاهى، روايت هاى غير رسمى  و 
پشت پرده است كه فقط از دل گفت وگو و كنار هم گذاشتن روايت ها شكل 
مى گيرد.  به گفته اين نويسنده نكته مهم در تاريخ شفاهى اشخاص، توجه 
به همه ابعاد شخصيتى سوژه است كه اين مسئله فقط با مصاحبه با سوژه 
بدست نمى آيد، بلكه بايد با اشخاص مختلف و آشنايان و اطرافيان گفت وگو 
كرد. اگر چند زنجيره كنار هم باشد و روايت ها با هم سنجيده شود همه ابعاد 
شخصيت ســوژه آشكار مى شود.  به گفته شمس الدينى گاهى براى انتشار 
بعضى مطالب، گفت وگو گيرنده در معذوريت قرار مى گيرد، مثلاً  بسيارى از 
چهره ها و شخصيت هاى ادبى براى انتشار صحبت هايشان زمان خاصى تعيين 
و پيش از گفت وگو مشــخص مى كنند تا چه زمانى صحبت هايشان منتشر 
نشود كه بايد به اين قول و قرارها كه البته كتبى هم نوشته مى شود پايبند بود.
نويســنده كتاب «ديدگاه ها درباره آثار دكتر محمدعلى اسلامى ندوشن» از 
يك تجربه شخصى ناموفق خود مى گويد و اين مسئله را جزو سختى هاى كار 
تاريخ شفاهى مى داند؛ «پس از آنكه با دكتر اسلامى ندوشن گفت وگويى انجام 
دادم از ايشان خواستم ناگفته هايشان را درباره خود و افرادى كه مى شناسند، 
بگويند تا در شــرايط و زمان مقتضى منتشر شود، اما ايشان قبول نكردند، 
چون معتقد بودند ناگفته ها را نمى گويند». شمس الدينى با بيان اين نكته 
يادآورى مى كند، شرايط فرهنگى جامعه ما به گونه اى است كه سبب مى شود 
چهره هاى تأثيرگذار بســيارى از مسائل زندگى شــان را در تاريخ شفاهى و 
گفت وگو ها بازگو نكنند. هر كدام از آن ها حرف هاى ناگفته بسيارى دارند، مثلاً 
مهدى آذريزدى در خصوص ازدواج نكردن و مجرد ماندنش ناگفته هاى زيادى 
داشت كه علاقه اى به انتشار آن ها نداشت. اين حرف ها گفته شد اما هيچ گاه 

به من مجوز انتشار آن ها را نداد حتى پس از مرگش.

 فرهنگ و هنر/فاطمه عامل نيك  سال گذشته 
گروه «هنر و تجربه» با همه فراز و فرودها اكران قابل 
قبولى را پشت سرگذاشت و بسيارى از كارگردان ها 
كه اميدى به ديده شدن اثرشان نداشتند به كمك 
اين گروه توانستند فيلم را به مخاطبانشان برسانند. 

به اعتقاد بســيارى، راه اندازى گروهى به نام «هنر 
و تجربه» يك ايده خــوب و اتفاقى مثبت در يكى 
دو دهه اخير ســينماى ايران است، اما چالش هاى 
متعددى دارد كه ســينماگران اميدوار به رفع آن ها 
هســتند تا اين اتفاق خوب به عنوان جريانى مؤثر 
ماندگار شود. در ادامه نظرات تعدادى از كارگردان ها 
را كه آثارشان در اين گروه اكران شده، در خصوص 
فرصت ها و چالش هاى «هنر وتجربه» جويا شده ايم.

 جايى براى فيلم هايى مانند 
«دوباره زندگى» روى پرده نگذاشته اند

زندگى»  «دوبــاره  فيلم 
يكــى از آثــارى اســت 
گروه  در  بتازگــى  كــه 
هنرو تجربه اكران شــده 
و در هميــن مدت كوتاه 
را  مخاطبــان خــودش 

پيدا كرده اســت. رضا فهيمى ، كارگردان اين فيلم 
دربــاره اكــران فيلمش در گروه هنــر و تجربه به 
جاى ســينماى آزاد گفت: ما از ابتدا مى دانستيم 
كه فيلم دوباره زندگى فيلم بفروشى نخواهد بود و 
تكليفمان با آن مشخص بود. شايد اگر اين جمله از 
زبان يك كارگردان در كشور ديگرى گفته مى شد، 
سبب تعجب مخاطبان شده و اين پرسش را ايجاد 
مى كرد كه شما از كجا مى دانيد چنين اثرى فروش 
نخواهد داشت؟ چرا كه در اين كشورها فيلم هايى 
مانند «دوباره زندگى» را از سينماى بدنه و بفروش 
جدا نمى كنند و در زمان اكران مانند ساير فيلم ها با 
آن برخورد مى شود؛ به اين معنى كه به اندازه ساير 
فيلم ها به آن بها مى دهند، بــه همان اندازه به آن 
سالن مى دهند و فيلم هم به همان اندازه مخاطب 
خواهد داشت. وى با بيان اينكه اين روند در كشور 
ما وجود ندارد، بيان كرد: متأســفانه در كشور ما به 
خاطر چند اتفاق بد اين روند اجرا نمى شود. يكى از 
اين اتفاق هاى بد اين است كه فيلم هاى كمدى روى 
پرده زياد شده اند. فيلم هايى كه با سرمايه هاى بالا و 
بازيگران متعدد ساخته مى شوند و ديگر جايى براى 

آثارى مانند «دوباره زندگى» روى پرده نگذاشته اند. 
از طرفى سطح سليقه مخاطب هم به همين اندازه 
رسيده است. در اينجا من ارزش گذارى نمى كنم و 
نمى  گويم كه سليقه مخاطب افت كرده است يا نه 
و همچنين نمى خواهم سينماى كمدى را زيرسؤال 
ببرم، چون ممكن اســت من هــم روزى به عنوان 

كارگردان در اين ژانر طبع آزمايى كنم. 

  هنر و تجربه براى ما يك انتخاب بود
اين كارگردان جــوان درباره فرصت هايى كه اكران 
هنر و تجربه براى فيلمش ايجاد كرده است، گفت: 
ما به دنبال ديده شدن اين فيلم بوديم و مى دانستيم 
قطعاً اين اتفاق در هنر و تجربه شكل خواهد گرفت. 
ما در گروه هاى ديگر هم فرصت اكران داشتيم، اما 
من و همچنين تهيه كننده فيلم مى دانستيم در زمان 
اكران در گروه هاى ديگر اگر ما به كف فروش نرسيم 
و فروشى را كه مورد پسند سينمادار است، نداشته 
باشيم، فيلم را كم كم از پرده پايين خواهند آورد و 
جايگزينش يك كمدى بزن و بكوب خواهد شد كه 
روزى 500 ميليون هم برايشان خواهد فروخت. ما 
مى دانستيم در اين گروه از فيلم ما حمايت بهترى 
خواهد شد. در واقع هنر و تجربه براى ما يك انتخاب 
بود. فيلــم در اكران هنر و تجربه 3 تا 6 ماه فرصت 
ديده شــدن دارد، اين فرصتى  است كه ما قطعاً در 

گروه هاى ديگر و سينماى آزاد بدست نمى آورديم.
كارگردان فيلم «كودكان ...» درباره مشكلات اكران 
در هنــر و تجربــه گفت: به نظرم فيلــم خوب راه 
خودش را پيدا مى كند. درســت است كه در تهران 
چند ســينما به اكران هنر و تجربه اختصاص پيدا 
كرده و در بعضى از شهرســتان ها هم يك ســينما 
ايــن فرصت را به فيلم هاى هنر و تجربه داده و اين 
موضوع مشكلاتى را در هنر و تجربه ايجاد كرده، اما 
بايد توجه داشته باشيم اين مشكلات ربطى به هنر و 
تجربه ندارد. آن ها تمام تلاششان را كرده اند؛ مشكل 
از سينمادارهاست. شهرستان ها بايد از هنر و تجربه 
حمايت كرده و به آن ســالن بدهند. از طرفى ديگر 

مخاطبان هم بايد از فيلم ها حمايت كنند. 

  بزرگ ترين چالش تعداد كم 
سانس هاست

سال گذشته مستند «در جست وجوى فريده » عنوان 
پرمخاطب تريــن فيلم گروه هنر و تجربه را دريافت 

كرد و در حال  حاضر پس 
از پايان اكرانش در هنر و 
تجربه، اكران اينترنتى آن 
است. كوروش  آغاز شده 
عطايى يكى از كارگردانان 
ايــن فيلــم در خصوص 

اكران فيلمش در اين گروه گفت:  ما قصد اكران فيلم 
را داشتيم اما متأسفانه با اين واقعيت روبه رو بوديم 
كه پخش كننده ها حاضر به اكران فيلم هاى مستند 
نيستند و اين اتفاقى اســت كه در ايران كم افتاده 
اســت. بر اين اساس «هنر و تجربه» تنها جايى بود 
كه مى شد اين فيلم را اكران كرد و ما از اين استفاده 
كرديم. خوشــبختانه نتيجه خوبى را هم به دنبال 
داشت. هر چند ظرفيت «هنر و تجربه» بشدت پايين 
و تعداد سانس ها خيلى محدود است، با اين همه در 
جست وجوى فريده پر مخاطب ترين اثر هنر و تجربه 
در چند سال اخير شد. از اين نظر كاملاً موفق بود و 
نشان مى دهد كه اگر اين فيلم اكران عمومى  مى شد 

قطعاً مخاطب بيشترى مى داشت.
وى بزرگ تريــن چالش در اين گــروه را تعداد كم 
سانس ها دانست و گفت: فيلم هاى «هنر و تجربه» 
در بيشتر شهرستان ها نمايش داده نمى شوند و در 
تهران هم در تعدادى سينما نمايش داده مى شوند و 
اكران ثابت ندارند. هرچند كه براى مدتى در شوراى 
اكران تصميم  گرفته شد فيلم ها اكران ثابت داشته 
باشــند اما اين اتفاق ادامه پيدا نكرد. در اين مورد با 
بازخوردهايى از ســمت مخاطبان روبه ر و بوديم كه 
نمى توانستند زمانشــان را براى يك اكران در هفته 
تنظيم كنند و تماشــاى فيلم را از دست مى دادند. 
به نظر من نبود اكران ثابت بزرگ ترين معضل است. 
در سال 97 اكران ها به سمت ثابت شدن پيش رفت 
و فيلم ما هم در دو ماه نخســت يك سانس ثابت 
داشــت و اين تجربه خوبى بود. هم ما و هم «هنر و 

تجربه» ديديم اكران ثابت به نفع فيلم و مخاطبان 
است. اين اتفاق اگر به طور كلى بيفتد دست كم كمى  
مشكلات را برطرف مى كند، هرچند كه مشكل فقط 
اين نيســت و تعداد  كم سانس ها و سينما ها هم از 

ديگر مشكلات است. 
وى با توجه به استقبال مخاطبان در شهرستان ها از 
فيلم هاى «هنر و تجربه» بيان كرد: در مدت اكران 
تلاش ما بر آن بود كه حتى در شــهرهايى كه فيلم 
اكران نمى شود، دست كم يك نوبت نمايش داشته 
باشيم؛ ولى در شهرستان ها بخصوص در شهرهايى 
كه تنها يك ســينما دارند، به جز مشهد كه داراى 
پرديس ســينمايى و چند سينماســت، در ساير 
شــهرها فيلم ها در هفته تنها يك سانس نمايش 
داده مى شوند. اين مشكل شايد تنها از سمت «هنر 
و تجربه» نباشــد و خودسينمادارها هم بايد اين را 
بپذيرند كه حداقل به فيلم هايى كه مخاطب بيشترى 
دارند، سانس بيشترى بدهند. وى با اشاره به مخاطب 
محدود هنر و تجربه عنوان كرد: عدم نمايش فيلم 
براى زير پنــج نفر حداقل براى ايــن فيلم ها بايد 
برداشــته شود و ســينمادارها بايد بپذيرند كه اين 
فيلم ها با مخاطب زير پنج نفر هم نمايش داده شده 

و در اين مورد بايد قانونى گذاشته شود. 

 «هنر و تجربه» به تالان فرصت داد 
تا ديده شود

دهقانى  صــادق  محمد 
ديگر كارگردانى است  كه 
سال گذشــته مستند او 
«تالان» در گروه «هنر و 
تجربه»  با استقبال بالاى 
مخاطبــان روبه رو شــد. 

تالان كه جايزه بهترين مســتند نيمه بلند دهمين 
جشن مستقل سينماى مستند ايران را كسب كرده و 
نامزد پنج جايزه از جشن مستند خانه سينما و برنده 
جايزه بهترين پژوهش از جشنواره ملى فيلم رضوى 
بود، در اين گروه اكران رضايت بخشى داشت. دهقانى 
در مــورد اكران اين مســتند در گروه هنر و تجربه 
مى گويد: پيش از اينكه فيلم اكران اينترنتى بشود، 
تصميم گرفتيم آن را در «هنر و تجربه» ارائه بدهيم 
تا به اين وسيله بتوانيم با معرفى آن، افرادى را كه به 
اين موضوع علاقه مندند، به سمت اين فيلم بكشانيم؛ 
اتفاقى كه محقق شــد. وى درباره فرصت هايى كه 

اكران «هنــر و تجربه» براى  اين مســتند فراهم 
كرد، گفت: اكران «هنر و تجربه» در حقيقت براى 
هيچ فيلمسازى برگشــت مالى ندارد. اين به خاطر 
اكران هــاى پراكنده و تعداد اندك سانس هاســت 
كه به اين فيلم ها اختصاص يافته و ســبب مى شود 
مخاطب حق انتخاب فيلم ها را نداشــته باشد. وى 
در ادامه توضيــح داد: در حال حاضر مخاطب بايد 
از 10 روز پيش يك فيلم  را در ســاعت مشخصى 
انتخاب كند، اين روندى است كه با زندگى پرشتاب 
كنونى آن ها جور در نمى آيد و موجب مى شود فيلم 
تعدادى مخاطب از دست بدهد و به دنبال آن تعداد 

سانس هايش هم پايين بيايد.
  

  هنر و تجربه بيشتر يك تابلو اعلانات است
او با اشاره به مهجور بودن فيلم هاى كوتاه و مستند 
بيان كرد: آنچه براى فيلم هاى مســتند و فيلم هاى 
كوتاه اهميت دارد، فرصت معرفى اســت كه اكران 
«هنر و تجربه» در اختيارشــان قــرار مى دهد. در 
حقيقــت «هنر و تجربه» مانند يك تابلو اعلان كار 
مى كند و سبب معرفى فيلم به مخاطبان مى شود. 
اكران فيلمى كه از يكسرى فيلترها گذشته در يك 
گروه ســينمايى، بر اين اســاس كه  تعداد زيادى 
فيلم ارســال شده و آن ها از بين اين تعداد منتخب 
شده اند، اعتبارى را براى فيلم ها به همراه مى آورد و 
اين اعتبار در خبررسانى ها مؤثر است و موجب ديده 
شدن فيلم مى شود. همان طورى كه اين اتفاق براى 
فيلم من افتاد و ســبب شد «تالان» ديده شود و از 
جاهاى ديگرى هم مخاطبان به ســراغش بيايند و 
ما توانســتيم اين فيلم را به شهرستان هاى ديگرى 
هم ببريم و با توجــه به مجوز اكران و تجربه، اثر را 
به نمايش بگذاريم.  وى با اشــاره به ضعف تبليغات 
در ايــن گروه توضيح مى دهــد: «هنر و تجربه» به 
عنوان يك پخش كننده وارد عمل مى شــود. فرق 
پخش كننده با نماينده در اين است كه پخش كننده 
براى ديده شــدن فيلم تلاش مى كند، اما در حال 
حاضر تنها يك كانال تلگرامى و ســايت وجود دارد 
كه فيلم ها به يك اندازه در آن ها معرفى مى شوند؛ در 
حقيقت تبليغى براى فيلم محسوب نمى شود و كل 
تبليغات به كارگردان محول مى شود. كارگردان هايى 
كه وارد اين گود مى شوند بايد بدانند «هنر و تجربه» 
در حوزه تبليغات هيچ كارى برايشان انجام نمى دهد. 
در مورد فيلم مــن افرادى هم حضور افرادى مانند 
آقاى كيانيان يا رئيس منابع آب كشور در اكران هاى 
مردمى ، همه براساس تلاش هاى خود ما بود.  حتى 
براى جلسه هاى نقد و بررسى هم تبليغات گسترده اى 
نمى شود. «هنر و تجربه» تنها فضايى را براى نمايش 
فيلمتان فراهم مى كند، اينكه شما بتوانيد مخاطب را 
براى ديدن فيلمتان فرابخوانيد تنها به همت و جيب 

و رانت بستگى دارد. 

 در هنر و تجربه هم 
رقابت عادلانه نيست

وى درباره تعداد محدود سانس ها در «هنر و تجربه» 
گفت: امســال پــس از اعتراض هايــى كه صورت 
گرفــت برخى از فيلم ها داراى اكران ثابت شــدند. 
اينكه مخاطب بداند حتى يك بار در هفته در زمان 
مشخصى مى تواند براى تماشاى فيلم برنامه ريزى 
كند مهم اســت و بر اين اساس براى تبليغات هم 
مى شود كارى صورت داد. منتها در «هنر وتجربه» 
هم مانند ســينماى بدنه گويى يكسرى قانون هاى 
نانوشــته و دست هاى پشــت پرده وجود دارند كه 
تصميم مى گيرند به چه فيلمى ســانس بيشترى 
داده شــود و كدام فيلم پرمخاطب تر باشد. به طور 
مثال در مورد فيلم من با توجه به اينكه از همان ابتدا 
بليت بيشتر سانس ها كاملاً فروخته مى شد و حتى ما 
سانس فوق العاده هم داشتيم اما پس از ورود فيلمى  
خاص فيلم من تمام اكران ها را از دست داد و فاصله 
تعداد اكران هاى اين فيلم با ساير فيلم ها بسيار زياد 
بود. با اين شــرايط چطور مى توان توقع يك رقابت 
عادلانه را داشت. وى در پايان متذكر مى شود كه با 
همه اين مشكلات بازهم «هنرو تجربه» به «تالان» 
فرصت داد ديده شــود و من اين فضا را در اختيار 
گرفتم و از آن استفاده كردم، اما ناعدالتى هايى هم 

مانند هر جاى ديگرى وجود داشت.

برش

«هنر و تجربه» تنها اين فضا را 
فراهم  فيلمتان  نمايش  براى 
بتوانيد  شما  اينكه  مى كند، 
فيلمتان  ديدن  براى  را  مخاطب 
فرابخوانيد تنها به همت و جيب 

و رانت بستگى دارد

كارگردان ها مى گويند تا اكران ثابت نباشد، در بر همين پاشنه مى چرخد

«هنر و تجربه» در حد تابلو اعلانات!

      صفحه 12

«آ﹎﹩ ﹝︤ا︡ه ︻﹞﹢﹝﹩»
﹉ ︫︣﹋️ ︑﹢﹜﹫︡ی ︋︀زر﹎︀﹡﹩ ﹝︺︐︊︣ در ﹡︷︣ دارد ﹡︧︊️ ︋﹥ ﹁︣وش 
︣ا︋︣ ﹝︪︭︀ت  ﹫︪﹥ ︻︴︣ (︠︀﹜﹩) را︋  ︑︺︡اد ︡وداً ١۵٠/٠٠٠ ︻︡د︫ 
︗︡ول ذ﹏ از ︵︣﹅ ﹝︤ا︡ه ︻﹞﹢﹝﹩ ︋﹥ ﹁︣وش ︋︨︣︀﹡︡، ﹝︐﹆︀︲﹫︀ن 
﹝︐︣م ﹝﹩ ︑﹢ا﹡﹠︡ ︗️ در︀﹁️ ا︨﹠︀د ﹝︤ا︡ه در ︨︀︻︀ت اداری ︋︀ 
︫﹞︀ره ︑﹙﹀﹟ ﹨﹞︣اه ٠٩٣٠٧٧٩۴٨٠٢ و ︑﹙﹀﹟ ︔︀︋️ ٠۵١٣۶۵١۵۴١٢ 
︑﹞︀س ︀︮﹏ ﹡﹞﹢ده و ︎﹫︪ــ﹠︀دات ︠ــ﹢د را ︡ا﹋︓︣ ︑︀ ︀︎︀ن و﹇️ 

.︡﹠︀﹝﹡ ﹏﹢︑ ٩٨/٠۵/ر︠﹥ ٠١﹢﹞ اداری
تعدادشرح مشخصاترديف

50/000 عددشيشه ادكلن كوچك 20 ميل1
50/000 عددشيشه ادكلن مردانه بزرگ 50 ميل2
50/000 عددشيشه ادكلن زنانه بزرگ 50 ميل3

/ع
۹۸
۰۴
۸۸
۵

ا︮﹏ ︋︣گ ︨ــ︊︤ ، ︨﹠︡ ﹋﹞︍︀﹡﹩ ،︠﹢دروی ︨﹢اری ︎︥و 
۴٠۵ ︗ــ﹩ ال ا﹊︦ ای ٨/١   ︋﹥ ︫ــ﹞︀ره ا﹡︐︷︀﹝﹩ ۶۴ 
ا︣ان  ۴۴٢ ق ١۴ و ︫ــ﹞︀ره ﹝﹢︑ــ﹢ر١٢۴٨۴١٨۴٠١۶و 
 ︡﹝﹞ ︫ــ﹞︀ره ︫︀︨ــ﹩:١۴٢۶٨۴٢۵  ﹝︐︺﹙﹅ ︋﹥ آ﹇︀ی
︀دق ا﹞︡ی ﹝﹀﹆﹢د ﹎︣د︡ه و از در︗﹥ ا︻︐︊︀ر  ︻﹙ــ﹩︮ 

 . ︫︡︀︋ ﹩﹞ ︳﹇︀︨ /ع
۹۸
۰۴
۸۶
۷

دی
﹢﹆

﹀﹞
 ﹩

﹎
آ

آ﹎﹩ ︑︽﹫﹫︣ات ︫︣﹋️ ﹎﹏ ز︻﹀︣ان ا︮﹀︀ن 
︫︣﹋️ ︨︀﹝﹩ ︠︀ص ︋﹥ ︫﹞︀ره ︔︊️ ۵٩١۶١ و 

١۴٠٠٧٠۶۴٩٧٠ ﹩﹚﹞ ﹤︨︀﹠︫

︋﹥ ا︨ــ︐﹠︀د ︮﹢ر︑︖﹙︧﹥ ﹨﹫︡﹞ ️︣ه ﹝﹢رخ 
١٣٩٧,٠٣,٠١ ︑︭﹞﹫﹞ــ︀ت ذــ﹏ ا︑︀ذ ︫ــ︡ : 
﹝﹏ ︫︣﹋️ در ا︨︐︀ن ا︮﹀︀ن ، ︫︨︣︐︀ن 
ا︮﹀ــ︀ن ، ︋︩ ﹝︣﹋ــ︤ی ، ︫ــ︣ ا︮﹀︀ن، 
 [۴۶]﹩﹡︀︴﹚︨ ︣﹫﹍﹡︀︗︡﹫︫ــ ﹤﹢﹋ ، ﹩﹡︀﹇︀︠
، ︠﹫︀︋ــ︀ن ︠︀﹇︀﹡﹩ ، ︎﹑ک -۵١٠ ، ۴۶٨ ، ︵︊﹆﹥ 
﹨﹞﹊ــ︿ ﹋︡︎︧ــ︐﹩ ٨١٧۵٨٣٨٧۶۶ ︑︺﹫﹫ــ﹟ 

 . ︡︣د﹎
اداره ﹋﹏ ︔︊️ ا︨﹠︀د و ا﹝﹑ک ا︨︐︀ن ا︮﹀︀ن 
اداره ︔︊️ ︫︣﹋️ ﹨︀ و ﹝﹢︨︧︀ت ︾﹫︣︑︖︀ری 

ا︮﹀︀ن (۵٢٩٠٢١)

/ع
۹۸
۰۴
۸۷
۵

/ع
۹۸
۰۴
۱۳
۷

﹝︡رک ﹁︀رغ ا﹜︐︭﹫﹙﹩ ا︡︮ ︉﹡︀︖﹠﹆﹥ ︋︢را﹁︪ــ︀ن 
 ﹟︀﹇ ︣ز﹡︡ ر︲︀ ︫ــ﹞︀ره ︫﹠︀︨ــ﹠︀﹝﹥ ٢۶۴ ︮︀دره از﹁
در ﹝﹆︴︹ ﹋︀ردا﹡﹩ ر︫ــ︐﹥ ﹋︀ر︋︣د ﹋︀﹝︍﹫﹢︑︣ ︮︀دره از 
وا︡ دا﹡︪﹍︀﹨﹩ ﹝︪︡ ︋︀ ︫﹞︀ره ٣٧٩٠٩۶٣٠ ﹝﹀﹆﹢د 
﹎︣د︡ه ا︨️ و ﹁︀﹇︡ ا︻︐︊︀ر ﹝﹫︊︀︫︡ از ︀︋﹠︡ه ︑﹆︀︲︀ 
﹝﹩ ︫ــ﹢د ا︮﹏ ﹝︡رک را ︋﹥ دا﹡︪ــ﹍︀ه آزاد ا︨ــ﹑﹝﹩ 
﹝︪﹞ ﹩﹡︀︪﹡ ﹤︋ ︪︡︡- ﹇︀︨﹛ آ︋︀د- ︋﹙﹢ار ا﹝︀﹝﹫﹥- 
﹡︊︩ ا﹝︀﹝﹫﹥ ۴٢ دا﹡︪ــ﹍︀ه آزاد ا︨ــ﹑﹝﹩ ︨ــ︀︠︐﹞︀ن 
﹝︣﹋ــ︤ی ︫ــ﹞︀ره (٢) اداره ﹁︀رغ ا﹜︐︭﹫﹑ن ار︨ــ︀ل 

 .︡﹠︀﹝﹡

﹩﹚
﹫︭

︑
ک 

︡ر
ن ﹝

︡ا
﹆﹁

 ﹩
﹎

آ

/ع
۹۸
۰۴
۸۹
۳

فراخوان مناقصه عمومى نوبت اول
﹠﹌ و  اداره كل منابع طبيعى و آبخيزدارى اسـتان  خراسـان جنوبى  در ﹡︷︣ دارد : ︑︺︡اد ١٠︎︣وژه آ︋﹫︤داری (︠︀﹋﹩،︨ 
﹫﹞︀﹡﹊︀ران ﹆﹫﹆﹩ و   ︎﹤ ︀ ارز︀︋﹩ ﹋﹫﹀﹩(﹁︪︣ده)︣﹞ ﹉﹙﹥ ای︋  ﹝﹑ت، ر︌ رپ و﹎︀︋﹫﹢ن)را از ︵︣﹅ ﹝﹠︀﹇︭﹥ ︻﹞﹢﹝﹩ ﹨﹞︤﹝︀ن︋ 

 .︡︀﹝﹡ ۵ وا﹎︢ار ﹤︀︎ ︪︀ورزی﹋ ︀ در ر︫︐﹥ آب ︳وا︗︡ ︫︣ا ﹩﹇﹢﹆
﹋﹙﹫﹥ ﹝︣ا﹏ ︋︣﹎︤اری ﹝﹠︀﹇︭﹥ از در︀﹁️ ا︨ــ﹠︀د ︑︀ ار︨ــ︀ل ︎﹫︪ــ﹠︀د ﹝﹠︀﹇︭﹥ ﹎︣ان و ︋︀ز﹎︪ــ︐﹋︀︎ ﹩︀︀ از ︵︣﹅ در﹎︀ه ︨ــ︀﹝︀﹡﹥ ︑︡ار﹋︀ت 
︀﹝︀﹡﹥  ﹝﹢رخ ٢۴/۴/١٣٩٨               ــ︡ .    ١-  ︑︀ر ا﹡︐︪ــ︀ر ﹝﹠︀﹇︭﹥ در︨  ﹢ا﹨︫︡  ﹥ آدرسwww.setadiran.ir  ا﹡︖︀م︠  ــ︐︀د )︋  ا﹜﹊︐︣و﹡﹫﹊﹩ دو﹜️ (︨ 
﹢رت ﹁﹫︤﹊﹩(د︨︐﹩) ︑︀   ︮﹤  ︋﹩﹊﹡︀ ــ︀﹝︀﹡﹥ ﹁﹢ق ا﹜︢﹋︣ و ︑﹢﹏ ا︨﹠︀د ارز︀︋﹩ و ︲﹞︀﹡︐﹠︀﹝﹥︋   ︨﹅︣︵ ︀د﹨︀، از﹠︪ــ﹫  ︎﹏﹢︑  -︀︫ــ︡ .  ٢  ︋﹩﹞

 ۵٣٠٢۴٢ ﹩﹎︤داری ا︨︐︀ن  ︠︣ا︨︀ن ︗﹠﹢︋﹩                                ︫﹠︀︨﹥ آ﹫︋١٣٩٨/۵/۶ ﹝﹩ ︋︀︫︡.                           روا︋︳ ︻﹞﹢﹝﹩ اداره ﹋﹏ ﹝﹠︀︋︹ ︵︊﹫︺﹩ و آ ︀ر︑

 ا︋﹑غ ︋﹥ ︗﹠︀ب آ﹇︀ی ا﹞︡ ر︲︀ ﹡︀︮︣ی
︪︡﹞ ٦ ﹤﹫︀﹡ د︋﹫︣ د︋﹫︨︣︐︀ن

︋︀ ︻﹠︀️ ︋﹥ ا﹠﹊﹥ از ︑︀ر ١٣٩٧/١٢/١٨ ︑︣ک ︠︡﹝️ 
﹡﹞﹢ده ا︡︋ ︡﹠﹢︨﹫﹙﹥ ︋﹥ ︫﹞︀ ا︋﹑غ ﹝﹩ ﹎︣دد ︡ا﹋︓︣ 
 ﹟﹫﹫︺︑  ️︗ ﹩﹎آ ﹟ا ا﹡︐︪︀ر  از  ١٠ روز  ︸︣ف ﹝︡ت 
﹥ ﹋︀ر︫﹠︀︨﹩ ا﹝﹢ر اداری  ﹢د︋   ︠﹩︐﹞︡ ︑﹊﹙﹫︿ و︲︺﹫️︠ 
︮﹢رت  در  ا︨️   ﹩︡︋  .︡﹫︀﹝﹡ ﹝︣ا︗︺﹥   ﹤﹫︀﹡  ﹟ا
︻︡م ﹝︣ا︗︺﹥ ︎︦ از ﹝﹙️ ﹝﹆︣ر و﹁﹅ ﹝﹆︣رات ا﹇︡ام 

﹝﹆︐︱﹩ ﹝︺﹞﹢ل ︠﹢ا﹨︡ ︫︡.    
﹡﹢را﹜﹥ ︗﹢ا﹡︪﹫︣ی

︪︡﹞ ٦ ﹤﹫︀﹡ آ﹝﹢زش و ︎︣ورش ️︣︡﹞ 

/ع
۹۸
۰۴
۹۳
۹

﹁︣ا︠﹢ان ︋︣﹎︤اری ﹝︖﹞︹ ︻﹞﹢﹝﹩ ﹁﹢ق ا﹜︺︀ده 
﹟︀ن ا︨︐︀ن ﹇︤و﹝︐︠︀︨ ﹩︨︡﹠﹞ ︨︀ز﹝︀ن ﹡︷︀م 

︋﹥ ا︵﹑ع ﹋﹙﹫﹥ ا︻︱︀ء ﹝︐︣م سـازمان نظام مهندسـى ساختمان 
استان قزوين ﹝﹩ ر︨︀﹡︡ ﹋﹥ ﹡﹢︋️ اول ﹝︖﹞︹ ︻﹞﹢﹝﹩ ﹁﹢ق ا﹜︺︀ده ︨︀ز﹝︀ن در روز 
︫ــ﹠︊﹥ ٩٨/٠۵/٢۶   رأس ︨ــ︀︻️   ١٧   در ﹝﹏ ︨︀﹜﹟ ا︗︐﹞︀︻︀ت ﹞︡ا﹜﹥ ﹝︧︐﹢﹁﹩ 
︨ــ︀ز﹝︀ن ﹡︷︀م ﹝﹠︨︡﹩ ︨︀︠︐﹞︀ن ا︨︐︀ن ﹇︤و﹟ ︑︪ــ﹊﹫﹏ ﹝﹩ ﹎︣دد، در ︮﹢رت ︋﹥ 
︡ ﹡︭︀ب ﹡︨︣ــ﹫︡ن و ︻︡م ر︨ــ﹞﹫️ ︀﹁︐﹟ ﹡﹢︋️ اول ، ﹝︖﹞︹ ︻﹞﹢﹝﹩ ﹁﹢ق ا﹜︺︀ده 
﹡﹢︋️ دوم ، در روز ︀ر︫ــ﹠︊﹥ ﹝﹢رخ ٩٨/٠۶/٠۶  رأس ︨ــ︀︻️   ١٧  ﹜︽︀️  ١٩  در 

︨︀﹜﹟ ︑︊﹙﹫︽︀ت ا︨﹑﹝﹩ وا﹇︹ در ︀رراه ︻﹞︣ان ︑︪﹊﹫﹏ ﹝﹩ ﹎︣دد.
 ﹜︢ا از ﹋﹙﹫﹥ ا︻︱︀ء ﹝︐︣م د︻﹢ت ﹝﹩ ︫ــ﹢د در ﹝︖﹞︹ ﹁﹢ق ︫ــ︣﹋️ و ︀ و﹋︀﹜️ ﹡︀﹝﹥ 
 ﹤︋ ﹤ارا ️︗ ︣︷﹡ ︨ــ︀ز﹝︀ن ︋﹥ ﹝ــ﹢﹋﹏ ﹝﹢رد ️﹢︱︻ د را ︋﹥ ﹨﹞︣اه ﹋︀رت﹢︠ ﹩︊︐﹋

 .︡﹠︀﹝﹡ ﹏﹢︑ ︹﹝︖﹞
د︨︐﹢ر ︗﹙︧﹥ :

 ﹩︨︡﹠﹞ ︀ت﹞︡︠ ﹤﹝︤﹛ا ﹅ ︤ان ﹋︧︣ از﹫﹞ ︀ذ ︑︭﹞﹫﹛ در︭︠﹢ص︑︋︣ر︨ــ﹩ و ا -
در ︭︠﹢ص ار︗︀ع ﹡︷︀رت.
- ارا﹥ ﹎︤ارش ︻﹞﹙﹊︣د 

- ︋︣ر︨﹩ و ا︑︀ذ ︑︭﹞﹫﹛ ﹡︧︊️ ︋﹥ ︀︨︣ ا﹝﹢ری ﹋﹥ ︵︊﹅ ﹇﹢ا﹡﹫﹟ و آ﹫﹟ ﹡︀﹝﹥ ﹨︀ی 
.︫︡︀︋ ﹩﹞ ﹩﹞﹢﹝︻ ︹﹝︖﹞ ️﹫﹑︮ ا︨︐︀ن و در ﹩︨︡﹠﹞ ︡ه ﹡︷︀م︻ ﹤︋ ط﹢︋︣﹞

"﹟︀ن ا︨︐︀ن ﹇︤و﹝︐︠︀︨ ﹩︨︡﹠﹞ روا︋︳ ︻﹞﹢﹝﹩ ︨︀ز﹝︀ن ﹡︷︀م

/ع
۹۸
۰۴
۹۴
۰
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